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Hírek

KEDVES OLVASÓK!

Jó hosszú volt ez a tél! Még 
április elején is félteni kellett 
a gyümölcsfákat a fagytól, és sokan di-
deregtünk a szombat esti hidegfront mi-
att, mert reggel még bőven kabát nélkül 
indultunk kirándulni. Na de most már 
tényleg itt az ideje az igazi, szárnyakat 
bontogató tavasznak!

Ahogyan ősszel az otthonunkat csino-
sítgatjuk, felkészülve a hosszú estékre, 
úgy ilyenkor a szabadban nézünk körül 
és rakjuk rendbe azokat a helyeket, ahol 
egyre többet szeretnénk tartózkodni. 
Felsöpörjük az utcát, teszünk-veszünk 
a kertben. Most már évek óta a város 
apraja- nagyja közösen is nekiveselkedik, 
összeszedi a szemetet, amit nem tudjuk, 
ki szórt szét, rendbe teszi a közterülete-
ket, söpör, gereblyéz, és közben lélekben 
is készül arra, hogy több időt töltsön a 
szabad ég alatt.

A májusfaállítás, a RedRun, a gyerek-
nap, a tutajhúzás mind-mind a szabadba 
csábít, de idén lesz Kertfesztivál is május 
vége felé, a Kacsa-tónál. Érdemes körül-
nézni a Művészetek Háza programjai 
között, mert a zenei programok is a stí-
lusok széles skáláján mozognak (jazztől 
a klasszikusig, kórustalálkozótól a fúvós-
koncertig), és akadnak a lelket tápláló, 
a képzeletet messzire röpítő vagy éppen 
kacagtató rendezvények is.

E havi olvasnivalóink között találnak egy 
interjút Cser András alpolgármesterrel, 
vele beszélgettünk elsőnek a képviselők-
kel készülő interjúsorozatunk részeként. 
A 16. oldalra lapozva pedig az Ürömi 
Állat otthonban tett látogatásról olvas-
hatnak egy jó hangulatú beszámolót, hi-
szen nem titkolt célunk, hogy mostantól 
rendszeresen foglalkozzunk az állattar-
tás témájával. Fogarasy Attila a negyed 
évszázados kőkonferenciáról ír, és ebben 
a számban búcsúzunk Valachi Katalin-
tól, aki a Művészetek Házát irányította az 
utóbbi öt évben. 

Szép tavaszt és jó olvasást kívánok a Vö-
rösvári Újság szerkesztősége nevében:

Sólyom Ágnes
felelős szerkesztő

Égetés helyett komposztálás
A tavasz közeledtével egyre több meg-
keresés érkezik a polgármesteri hiva-
talhoz az avar és kerti zöldhulladék 
égetésével kapcsolatban. Szeretnénk 
mindenkit emlékeztetni, hogy Pilisvö-
rösváron az avar és kerti hulladék sza-
badtéri égetése tilos!

Az Országos Tűzvédelmi Szabályzat 
értelmében minden olyan településen, 
ahol a helyi önkormányzat nem alko-
tott saját rendeletet az égetés szabálya-
iról – így Pilisvörösváron is –, az országos szabályozás az irányadó, amely egyértel-
műen tiltja a kerti hulladék égetését.

A szabály megszegése 10 000 forinttól akár 3 000 000 forintig terjedő tűzvédelmi 
bírságot vonhat maga után.

Miért fontos a szabályok betartása?
A füst károsítja az egészséget, különösen az idősek, kisgyermekek és légúti beteg-
ségben szenvedők esetében, valamint rontja a levegőminőséget, szennyezi környe-
zetünket. Emellett tűzveszélyes is, hiszen egy erős szél könnyen továbbterjesztheti 
a lángokat.

Alternatív megoldások
A komposztálás fenntartható és hasznos megoldás. A kerti és konyhai szerves hul-
ladék komposztálása természetes módon csökkenti a hulladék mennyiségét, mi-
közben tápanyagban gazdag humuszt állít elő a növények számára. 

A zöldhulladék elszállítása kényelmes és környezetbarát lehetőség. Pilisvörösváron 
több szolgáltató is biztosítja a zöldhulladék elszállítását, így egyszerűen és szabályo-
san kezelheti a kertben keletkező növényi hulladékot. Zöldhulladékos zsákok 394 fo-
rintért, matricák pedig 390 forintért több helyszínen is kaphatók városunkban: Kri-
vinger Bt. zöldség-gyümölcs üzlet (Fő út 136.), Liget Szupermarket (Kisfaludy u. 32.). 

Külterületi égetés
A külterületen végzett tűzveszélyes tevékenységeket – például a tarlóégetést – elő-
zetesen be kell jelenteni a Pest Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóságnál, és 
kizárólag a hatóság engedélyével végezhető!

pilisvorosvar.hu

Kérdőív a fenntartható jövőért
Pilisvörösvár városvezetése elkötelezett az éghajlatváltozás elleni küzdelem és 
a fenntartható jövő megteremtése mellett, ezért Fenntartható Energia és Klíma 
Akció tervet készít az Energiaklub szakmai támogatásával. A cél a szén-dioxid- 
kibocsátás csökkentése, valamint a város éghajlatváltozáshoz való alkalmazkodá-
sát segítő intézkedések megfogalmazása.

Az elmúlt években számos iskola, óvoda és önkormányzati épület korszerűsítése 
valósult meg napelemekkel, napkollektorokkal, hőszivattyúkkal, energiahatékony 
felújításokkal. Ezek nemcsak a fenntarthatóságot szolgálják, hanem példát is mu-
tatnak a lakosságnak és a vállalkozásoknak.

A tervezés során kiemelten fontos a lakosság, civil szervezetek és helyi vállalkozá-
sok bevonása. Az ő véleményük is segít meghatározni, mely területe-
ken szükséges a legnagyobb beavatkozás, és milyen intézkedéseket 
tartanak a legfontosabbnak. Köszönjük, ha kitölti a kérdőívet és ezzel 
hozzájárul Pilisvörösvár zöldebb jövőjéhez! A kérdőív a QR-kód beolva-
sásával érhető el.

pilisvorosvar.hu
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Változtak a választókerület határai
Tavaly év végén fogadta el az Országgyűlés azt a határozatot, 
amely átalakítja a választókerületek határait. Ez érinti Pest vár-
megye hármas számú választókerületét is. A december közepén 
elfogadott módosítás szerint ehhez a választókerülethez Pilisvö-
rösváron kívül az alábbi települések tartoznak: Solymár, Üröm, 
Budakalász, Pilisszentiván, Pilisjászfalu, Pilisszántó, Pilisszent-
kereszt, Csobánka, Piliscsaba, Tinnye, Perbál, Tök, Zsámbék, 
Telki, Páty, Budajenő és Herceghalom.

A Nemzeti Választási Iroda elnöke, Nagy Attila beszámolója sze-
rint a határok módosításának demográfiai okai voltak, ugyanis 
a hatályos választási törvény szerint egyetlen választókerület 
létszáma sem haladhatja meg több mint húsz százalékkal az 
országos átlagot. A 2022-es országgyűlési választásokon ehhez 
képest Pest vármegye hét kerülete is túllépte ezt a számot.

Az országgyűlési határozat rendelkezéseinek többsége 2024. 
december 31-ével, illetve 2025. február 1-jével lépett hatályba.  
A módosítások közt található még néhány újdonság, amivel a 
2026-os választásokon számolhatunk, például a szavazáson a 
szavazólapok mellé csak a választópolgár kérésére adnak majd 
borítékot, illetve hogy a szavazáshoz nem kell majd a lakcím-
kártya, elég lesz személyi igazolványt, jogosítványt vagy útleve-
let felmutatni személyazonosságunk igazolására.

Kép: openstreetmap.org

Közös cél: Pilisvörösvár fejlődése

Március 26-án Pilisvörösvárra látogatott Menczer Tamás or-
szággyűlési képviselő, akit Fetter Ádám polgármester fogadott 
a városházán. A találkozó során a várost érintő legfontosabb 
fejlesztési és pályázati lehetőségek kerültek terítékre, különös 
tekintettel az előttünk álló időszak terveire. Mindkét fél meg-
erősítette elköteleződését a partneri együttműködés mellett 
Pilisvörösvár további fejlődése érdekében.

A megbeszélést Fetter Ádám polgármester sikeresnek értékel-
te, és hangsúlyozta: Pilisvörösvár csak akkor tud előre lépni, ha 
nyitott, aktív együttműködés valósul meg a helyi és az orszá-
gos döntéshozók között. A találkozó során központi téma volt 
a sport is, hiszen Pilisvörösvár büszke lehet arra, hogy számos 
tehetséges és sikeres sportoló innen indult útnak.

Menczer Tamás képviselő megtekintette a Manhercz Krisztián-
tól kapott, a magyar vízilabda-válogatott által dedikált labdát 
is, amely szimbolikusan is kifejezi: a sportban – csakúgy, mint 
a városépítésben – az összefogás, a lendület és a közös célok visz-
nek előre.

KSH-felmérések
A Központi Statisztikai Hivatal 2025-ben két országos adat-
felvételt indít a lakosság körében: az Információs és Kom-
munikációs Technológiai Eszközhasználat (HIKT), valamint a 
Lakosság Utazási Szokásai (LUSZ) című felméréseket.

A HIKT adatfelvétel 2025 áprilisa és júniusa között zajlik. Cél-
ja, hogy képet adjon a lakosság internethasználati, online 
vásárlási és digitális eszközhasználati szokásairól. A felmérés 
különös figyelmet fordít a digitális oktatás, a távmunka, vala-
mint az online jelenlét egyre növekvő szerepére a minden-
napi életben.

A LUSZ adatfelvétel 2025 áprilisában, júliusában, októberé-
ben, valamint 2026 januárjában valósul meg. Ennek célja, 
hogy átfogó képet nyújtson a belföldi, többnapos, turisztikai 

célú utazásokról. A kérdésekre azok válaszai is fontosak, akik 
az elmúlt időszakban nem utaztak.

Mindkét felmérés önkéntes és anonim, a válaszadás kényel-
mesen elvégezhető otthonról online, de telefonon és sze-
mélyesen is van lehetőség a részvételre. Az adatfelvételre 
kiválasztott háztartások postai úton kapnak meghívót. A vá-
laszadók között 100 000 forint értékű vásárlási utalványokat 
sorsolnak ki. A felmérésekhez való csatlakozással a résztve-
vők hozzájárulnak olyan megalapozott társadalmi és gazda-
sági döntésekhez, amelyek mindannyiunk jövőjét érinthetik.

További információk:
www.ksh.hu/hikt
www.ksh.hu/lusz
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Tudósítás a március 20-i ülésről

Újradolgozzák a piac terveit
2025. március 20-án tartotta havi rendes ülését Pilisvörösvár 
Város Önkormányzatának képviselő-testülete. Az ülés első és 
egyben legnagyobb hangsúlyt kapó témája a Széchenyi utcai 
termelői piac volt, a piactér átépítésének látványterveit tárgyal-
ta a testület. A terveket a Pagony Táj és Kertépítész Kft. tervezői 
mutatták be. Az önkormányzat képviselőivel és a piacfelügye-
lővel történt egyeztetések alapján a tervezők egy körkörös el-
rendezésű, többfunkciós teret képzeltek el, ami piaci napokon 
piactérként üzemel, a hét többi napján pedig esztétikus, árnyas 
parkként használható. A téren helyet kapna egy épület is, rak-
tárral és mosdókkal, illetve a piacfelügyelő irodájával és egy 
kisebb, színpadként használható burkolt térrel. A környezetvé-
delmi szempontokat figyelembe véve a fákon kívül esőkertet, 
madáretetőket, magaságyásokat, ezen kívül ivókutat és játékele-
meket is terveztek. Hosszas tanácskozás után a képviselő-testü-
let többsége úgy döntött, nem támogatja a bemutatott elképze-
lést, és kéri a tervek újragondolását. Elsősorban a túl hangsúlyos 
park funkciót kifogásolták, de kérdések merültek fel a parkolás-
sal és a fásítással kapcsolatban is.

Ezt követően jóváhagyták a Művészetek Háza és a Szakrendelő 
2024. évi beszámolóját (45/2025. határozat – 12 igen, 46/2025. ha-
tározat – 12 igen), majd a Városgazda Nonprofit Kft. ügyvezetőjének 
személyéről és a felügyelőbizottság tagjairól szavaztak. Szauter  
Gábor folytathatja ügyvezetői munkáját a Városgazda Kft. élén 
(47/2025. határozat – 11 igen, 1 tartózkodás), a felügyelőbizottság-
ból visszahívták a korábbi tagokat (48/2025. határozat – 12 igen), új 
tagnak pedig Wieszt László, Hollauer György és Mátrahegyi Erzsé-
bet képviselőket választották (49/2025. határozat – 12 igen). 

Két napirend között szót kapott Molnár Sándor, Pilisvörösvár 
díszpolgára, aki a képviselőkhöz intézett néhány szót. Fel-
hívta a városatyák figyelmét arra, hogy egy város vezetése 
összefogást igényel, és jobban tennék, ha a viszálykodás és 
személyeskedések helyett, a város érdekében félretennék a 
nézeteltéréseket, és megpróbálnának együttműködni a közös 
ügyek érdekében.

Pályázatok
A tanácskozás folytatásában kiválasztották a műszaki ellenőrt 
a Dózsa György utca, Egressy Béni utca, Csuka utca, valamint a 
Harcsa utca felújításához. A feladatra a legkedvezőbb ajánlatot 
adó Böröczffy Mérnöki Iroda Kft.-vel szerződnek (50/2025. hatá-
rozat – 11 igen). Majd arról döntöttek, hogy a BG. Consulting Kft.-t 
bízzák meg az elnyert TOP Plusz támogatások kommunikációs 

feladatainak ellátásával (51/2025. határozat – 12 igen). Ugyanez a 
cég látja el a projektmenedzseri feladatokat a város Fenntartható 
Városfejlesztési Stratégiája című, TOP Plusz forrásból megvaló-
suló fejlesztési programhoz (52/2025. határozat – 12 igen). 

A temető ravatalozójának felújítása témájában meghatározták a 
tervezési programot, kiválasztották a tervezési feladatra meghí-
vandó tervezőket, és döntöttek a ravatalozóban lévő halotthűtő 
lecseréléséről (53/2025. határozat – 12 igen, 54/2025. határozat – 
12 igen). Majd módosították a közterületi térfigyelő rendszer ki-
alakításáról és működtetéséről szóló önkormányzati rendeletet. 
A tavaly újonnan telepített kamerák miatt aktualizálni kellett a 
2020-ban elfogadott szabályozást (9/2025. rendelet – 12 igen).

Egyéb témák
Ezután a Határ-réti víztározó gátőrházának jövőbeni hasznosí-
tásáról tárgyalt a képviselő-testület. Az ingatlan jelenleg kihasz-
nálatlan, állapota pedig jelentősen leromlott. Az érintett önkor-
mányzatok – Pilisvörösvár, Pilisszántó és Csobánka – egyeztettek 
a gátőrház további sorsáról. A lehetőségek között szerepelt az 
épület teljes felújítása és hosszú távú bérbeadása, vagy akár an-
nak értékesítése is. A vörösvári képviselők többsége a bérbeadás 
mellett tette le voksát (55/2025. határozat – 12 igen).

Elfogadták Pilisvörösvárnak erre az önkormányzati ciklusra 
vonatkozó gazdasági programját (56/2025. határozat – 7 igen, 
5 nem), majd jóváhagyták a Szakrendelőben működő I. és III. 
számú fogorvosi körzetet érintő változásokat: a rendelési idő 
módosulását és a személyi változást (57/2025. határozat – 12 
igen, 58/2025. határozat – 12 igen). Támogatták a Pilisi Kultu-
rális Örökségünk Védelméért Alapítvány tervét: hozzájárulá-
sukat adták Serédi Jusztinián egykori esztergomi érsek, bíboros, 
hercegprímás emléktáblájának elhelyezéséhez a pilisvörösvári 
vasútállomás épületének északi falán. Az önkormányzat tech-
nikai és anyagi támogatást is nyújt az emléktábla-avató ün-
nepség megszervezéséhez és a meghívottak megvendégelésé-
hez (59/2025. határozat – 10 igen, 2 tartózkodás). Jóváhagyták 
az óvodai és iskolai körzethatárokat (60/2025. határozat – 12 
igen, 61/2025. határozat – 12 igen, 62/2025. határozat – 12 igen, 
63/2025. határozat – 12 igen, 64/2025. határozat – 12 igen), vé-
gül elfogadták a beszámolót a lejárt határidejű határozatokról 
(65/2025. határozat – 12 igen). 

A több mint négyórás tanácskozás végén Cser András alpol-
gármester beszámolt a folyamatban lévő pályázatok aktuális 
állapotáról. A város képviselő-testülete legközelebb április 17-én 
ülésezik. 

Március 20-án ismét ülésezett a képviselő-testület, a fontosabb 
döntésekről az alábbiakban olvashatnak.

A PilisTV tudósítása
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Interjú dr. Fetter Ádám 
polgármesterrel

• A város közös takarításával kezdődött 
az április. Hogy sikerült az idei program?
Április 5-re szervezte meg az önkormányzat 
az idei várostakarítást, amely több szempontól is rekorderré 
vált. Idén 16 helyszínen 16 szervezet gyűjtött szemetet, ebből 
összesen több mint 36 köbméternyi gyűlt össze, a Sirály utcától 
egészen a Sanyi-rétig. Ez az eredmény egyszerre ad okot örömre 
és elgondolkodásra. Egyrészt példaértékű, hogy ilyen aktívak 
voltak a csatlakozó szervezetek és önkéntesek, másrészt aggasz-
tó, hogy még mindig ilyen mennyiségű hulladék halmozódik 
fel a közterületeken. A város tisztasága nem magától értetődő 
– a közös tér közös felelősség. Ezúton is szeretném megköszönni 
mindenkinek, aki bármilyen formában hozzájárult a várostaka-
rításhoz. Kiemelt köszönet illeti a Magyar Közutat a 10-es főúton 
végzett útpadka-takarításért, a városgazdákat az előkészítő és 
utómunkákért, a Városi Főzőkonyhát az ellátásért, valamint a 
Krausz Mezőgazdasági Szaküzletet a felajánlott zsákokért és 
kesztyűkért.

• Miben látja az éves várostakarítás hasznát vagy értelmét?
Úgy vélem, az éves várostakarítási akciónk jóval több, mint egy-
szerű szemétszedés. Egyrészt fontos közösségépítő esemény, 
amely erősíti az összetartozás érzését és a városhoz való kötő-
dést. Másrészt erős prevenciós üzenetet is hordoz: azt üzeni, 
hogy vigyáznunk kell a környezetünkre, és közös felelősségünk 
megőrizni annak tisztaságát. Vörösvári lakosként nagyon elszo-
morító, hogy egy önkéntesekből álló közösség kénytelen mások 
helyett takarítani, olyanok után, akik semmilyen felelősséget 
nem vállalnak a saját környezetükért. Személy szerint mindig 
figyeltem arra, hogy ne hagyjak magam után szemetet, soha 
nem dobtam el egyetlen flakont sem, és bízom abban, hogy ezzel 
nem vagyok egyedül.

Ha egy kicsit tovább folytatjuk ezt a gondolatmenetet, nem le-
het szó nélkül elmenni az eldobált italosüvegek, a falfirkák vagy 
éppen a közösségi tereink – például liftjeink – megrongálása 
mellett sem. Ezek a jelenségek nemcsak bosszantóak, de komoly 
anyagi terhet is jelentenek a város számára. Miközben sokan 
tisztelettel viszonyulnak közös értékeinkhez, sajnos vannak, 
akik ezt nem veszik komolyan, a következmények pedig mind-
annyiunkat érintenek.

• Nemrég adta hírül az MTI, hogy dr. Navracsics Tibor 
Közigazgatási és Területfejlesztési miniszter közösségi 
értékvédelmi konzultációt tartott a polgármestereknek 
a települések önvédelemhez való jogáról. Hogyan érinti 
Vörösvárt ez a jogszabály?
Pilisvörösvárt ez a jogszabály érdemben nem érinti, hiszen a 
lakossági visszajelzésekre reagálva már korábban megtettük a 

szükséges lépéseket: a képviselő-testület többségi támogatásá-
val elrendeltük a részleges változtatási tilalmat. Ezt a rendele-
tet korábban is kezdeményeztem, azonban a korábbi – TEVÖ-s 
többségű – testület nem támogatott ebben.

Úgy vélem, a kormány helyesen jár el azzal, hogy nagyobb moz-
gásteret és szabályozási lehetőséget biztosít az önkormányzatok 
számára. Ugyanakkor fontos hangsúlyozni: ha ez a szemlélet-
mód és szabályozási eszköztár már a 2010-es években rendel-
kezésre állt volna, ma talán nem került volna az agglomeráció 
– így Pilisvörösvár is – az infrastruktúra terén tapasztalható túl-
terheltség határához. „Pilisvörösvár megtelt!” – ez a 2024–2029-
es polgármesteri ciklusom mottója, és ezen elv mentén fog meg-
születni az új Helyi Építési Szabályzatunk is. 

• Pilisvörösvárra látogatott Menczer Tamás országgyű-
lési képviselő. Mi volt a találkozó apropója?
Március 26-án Menczer Tamás látogatást tett a polgármesteri 
hivatalban. A találkozó elsősorban egy bemutatkozó, kötetlen 
egyeztetés volt, amely során lehetőség nyílt a közös együtt-
működés lehetőségeinek áttekintésére is. Pilisvörösváron 
mindenkit nyitottan és politikai hovatartozástól függetlenül 
fogadunk, aki segítő szándékkal érkezik. Kiemelt célként 
kezelem a mindenkori kormányzattal való korrekt kapcso-
lat fenntartását, ahogy azt polgármesteri programomban is 
rögzítettem. A megbeszélésen képviselő úr jelezte, hogy a 
2026-os országgyűlési választáson a Pilisvörösvár központú 
választókerületben kíván indulni, ehhez sok sikert és kitar-
tást kívántam neki.

• Milyen területeken látják az együttműködés lehetősé-
gét?
Egyeztetésünk során felvázoltam, melyek azok a fejlesztési te-
rületek, ahol elengedhetetlen a kormányzati támogatás. Ilyen 
például a Búcsú téren tervezett játszótér megvalósítása, amely 
méreténél és költségigényénél fogva meghaladja a városi költ-
ségvetés lehetőségeit. Szóba került továbbá az Útőrház utcai 
gyalogátkelő kialakítása, valamint a balatonfenyvesi üdülő 
helyzetének rendezése is. Bízom abban, hogy ezekhez a projek-
tekhez minél szélesebb körű támogatást sikerül elnyerni.

• Nagy port kavart a közösségi média pilisvörösvári cso-
portjaiban a Vásár téri padok elbontása, ezt hogyan érté-
keli?
Elöljáróban fontosnak tartom megjegyezni, hogy a közösségi 
médiában tapasztalható élénk reakciók sokszor ugyanattól a 

Vigyázunk 
a városra
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szűkebb felhasználói körtől érkeznek, amely 
nem feltétlenül tükrözi a teljes lakosság vé-
leményét. A Vásár téri padok elbontásával 
kapcsolatban a döntés hátterében elsősor-
ban a közrend és közbiztonság fenntartása 
állt. Az elmúlt időszak tapasztalatai azt 
mutatják, hogy intézkedésünk beváltotta a 
hozzá fűzött reményeket: kollégáimhoz az-
óta nem érkezett bejelentés rendzavarásról 
az érintett területről.

Polgármesterként az a feladatom, hogy a vá-
ros minden lakosának érdekeit képviseljem, 
nem csupán azokét, akik a leghangosabban 
nyilvánítanak véleményt. Fontosnak tar-
tom a „csendes többség” visszajelzéseit is, 
akik közül többen – például a Vásár téri is-
kola munkatársai és szülők – kifejezték tá-
mogatásukat a döntéssel kapcsolatban.

Természetesen a helyzetet továbbra is figye-
lemmel kísérjük, és ha a körülmények, visz-
szajelzések indokolják, a közösség érdekeit 
szem előtt tartva készek vagyunk lépéseket 
tenni a város több, frekventáltabb pontján – 
ilyen még a Templom tér, a Fő tér, a Búcsú 
tér és a tavak környéke. Összehangoltuk 
rendőreink, rendészeink, polgárőreink és te-
lepülésőreink munkáját, akik hetente több-
ször közösen járőröznek. Két új településőr 
is szolgálatba lépett, így már hárman járják 
Vörösvárt esténként, figyelik a várost, ellen-
őrzik a rendet, jelzik a problémákat, és ha 
kell, riasztják a rendőrséget.

• Ha jól értem, napirenden van akár a 
padok visszaállítása is?
Fontosnak tartom hangsúlyozni, hogy a ko-
rábbi, sok szempontból problémás helyzetet 
nem szeretnénk visszahozni. Semmiképpen 
sem cél, hogy a tér olyan módon váljon újra 
használttá, hogy hajléktalan, ittas vagy 
akár agresszív személyek jelenléte veszé-
lyezteti a gyermekek biztonságát.

Amennyiben a padok visszahelyezésére sor 
kerül, azt csak átgondolt, felelős módon tud-
juk elképzelni. Ennek egyik lehetősége a tér 
részleges elkerítése lenne, így azt kizárólag 
diákok, pedagógusok és szülők használhat-
nák. Egy másik opció speciálisan kialakított 
padok elhelyezése, amelyek alkalmatlanok 
életvitelszerű tartózkodásra, ugyanakkor 
továbbra is biztosítják a kulturált, rendelte-
tésszerű használat lehetőségét.

Mint mondtam, folyamatosan monitoroz-
zuk a helyzetet, kapcsolatban állunk az is-
kolával, és amint a körülmények indokolják, 
lépni fogunk.

Sólyom Ágnes
Pilisvörösvár 2025. évi költségvetésének főbb 
kérdéseiről a PilisTV riportere, dr. Zlinszky Fanni 
beszélgetett dr. Fetter Ádám polgármesterrel.

Szelektív kuka igénylése
A városvezetés az elmúlt időszakban 
kiemelt figyelmet fordított arra, hogy 
a szelektív hulladékgyűjtés minél ha-
tékonyabb és elérhetőbb legyen Pi-
lisvörösvár lakosai számára. Ennek ér-
dekében Cser András alpolgármester 
egyeztetéseket folytatott a Depónia 
Nonprofit Kft.-vel, hogy a városban 
élők számára bővüljön a szelektív hulladékgyűjtő edények elérhetősége.

Az ügy előzménye az volt, hogy a Depónia korábban nem biztosí-
tott szelektív kukát az újonnan szerződőknek, hiszen erre nem volt a 
MOHU-tól felhatalmazása. A konzultáció eredményeként mostantól min-
den olyan háztartás, amely még nem rendelkezik szelektív hulladékgyűj-
tő edénnyel, ingyenesen igényelhet egy 120 literes kukát. Az edényeket 
a Depónia ügyfélszolgálatán keresztül lehet igényelni és a Pilisvörösvári 
Hulladék udvarban átvenni.

Hogyan igényelhető a szelektív edény?

Az igényt személyesen kell jelezni az Depónia ügyfélszolgálati 
irodáiban. Az ügyintézés során egy átvételi igazolást kapnak az 
érintettek. Az edény ezt követően a Pilisvörösvári Hulladékud-
varban vehető át.

Fontos tudni, hogy az igénylés feltétele az érvényes hulladék-
gazdálkodási szerződés megléte.

Csak azok igényelhetnek ingyenesen edényt, akik korábban 
nem vettek át szelektív kukát. Ha egy korábban átvett edény 
eltűnt vagy megrongálódott, annak pótlása külön eljárás kere-
tében intézhető.

Ügyfélszolgálati irodák elérhetőségei:

Pilisvörösvár, Puskin u. 8.: 
minden hónap harmadik hétfőjén 10:00–14:00

Budakeszi, Fő u. 179. (Polgármesteri Hivatal): 
csütörtökönként 9:00–13:00

Solymár, József Attila u. 1. (Polgármesteri Hivatal): 
minden hónap első csütörtökén 9:00–12:30

Nagykovácsi, Kossuth Lajos 78. (Inkubátorház): 
minden hónap első hétfőjén 10:00–14:00

Üröm, Iskola u. 10. (Polgármesteri Hivatal): 
minden hónap második szerdáján 9:00–13:00



• Kezdjük a legelején: hogyan mutat-
kozna be azoknak, akik nem ismerik kö-
zelebbről?
Pilisvörösváron élek, itt dolgozom – ez a kö-
zösség mindig is fontos volt számomra. Faipa-
ri mérnök vagyok, belsőépítészettel, bútor-
gyártással és bútorszerelvény-értékesítéssel 
foglalkozó vállalkozás tulajdonosa vagyok. A 
közélet iránti érdeklődésem nem újkeletű: már 
jóval azelőtt rendszeresen jelen voltam a testü-
leti üléseken, mielőtt képviselő lettem volna. 
Mindig is fontosnak tartottam, hogy értsem és 
átlássam, hogyan működik a város. Jelenleg al-
polgármesterként igyekszem mindazt a tudást 
és tapasztalatot, amit az évek során megszerez-
tem, Pilisvörösvár javára fordítani.

• Egy alpolgármesteri megbízatás sok-
rétű feladatkört jelent. Hogyan telnek a 
napjai ebben a szerepben?
A feladatok valóban sokrétűek és igénybe vevők, ez a munka 
nem munkaidőhöz kötött. A műszaki területek tartoznak el-
sősorban hozzám, de részt veszek stratégiai egyeztetéseken is, 
legyen szó hosszú távú tervekről vagy napi ügyintézésről. Reg-
geltől estig egyeztetések, pályázati előkészítések, jogi konzul-
tációk váltják egymást. Emellett ott van a saját cégem koordi-
nálása is, amit szintén nem lehet félvállról venni. Néha tényleg 
úgy érzem, egyszerre két ember feladatát próbálom ellátni – de 
tudtam, mire vállalkoztam.

• Alpolgármesterként nemcsak a döntések előkészítésé-
ben, hanem a végrehajtásban is részt vesz. Milyen kihí-
vásokat jelent ez?
Ez valóban így van. Nem csak döntéshozóként, hanem végrehaj-
tóként is szerepet vállalok. Korábban volt időszak, amikor két 
alpolgármester volt, majd az előző ciklusban egy alpolgármes-
ter és egy műszaki tanácsnok, a mostani felállásban ezek a fel-
adatok egy emberre összpontosulnak. Ez sokszor komoly terhet 
jelent, hiszen rengeteg feladatot kell párhuzamosan koordinál-
ni. Ugyanakkor ez lehetőséget is ad: így közvetlen rálátásom van 
a folyamatok minden lépésére, és ez segíti a gyorsabb, hatéko-
nyabb döntéshozatalt.

• Hogyan látja jelenleg Pilisvörösvár közéletét? 
Én egy nagyon élhető, szerethető városnak tartom Vörösvárt – 
sokszor mondom, hogy „falu”, a szó legnemesebb értelmében. 
Itt az emberek ismerik egymást, köszönnek egymásnak, oda-
figyelnek a másikra. Jó érzés, amikor az utcán megszólítanak, 
kérdeznek, érdeklődnek, elmondják kisebb-nagyobb problémá-
ikat. Ugyanakkor azt is látni kell, hogy a közéleti hangulat sok-
szor feszültebb a kelleténél, főleg az online térben.

• Mi lehet ennek az oka?
Manapság mindenki találkozik azzal a jelenséggel, hogy kicsit 
több lett a „fotelforradalmárokból”, akik azonnali ítéleteket 
mondanak a Facebookon, és nem is érdekli őket, hogy a másik 
fél mit mond, végig sem hallgatják. Én jobban szeretem, ha kér-
deznek, informálódnak. Nyitott vagyok az érdemi vitára.

• Miért van ez vajon? Nincs meg a nyitottság bennünk 
egymás felé? Vagy kevesebb a személyes találkozó?
Részben a politikai váltás természetes velejárója ez. Az előző cik-
lusban egy markáns, többségi frakcióval dolgozó városvezetés 
működött, most egy új felállás van. Az ilyen változások mindig 
hoznak érzelmi hullámzást is – főképp azokban, akik korábban 
döntéshozóként vettek részt a város életében. A kihívás az, hogy 
ezen túllépjünk. Nem az a cél, hogy mindenben egyetértsünk, 
hanem az, hogy képesek legyünk kulturáltan, érdemben vitáz-
ni, és elfogadni, hogy léteznek alternatív megoldások is.

• Az ön közéleti pályafutásában is volt olyan, amit nem 
látott előre. Az induláshoz képest mi változott?
Mivel régóta foglalkozom közélettel, sok folyamatról tudom, 
honnan indult. 2018-ban jött egy szerveződés, a TEVÖ Egyesü-
let, azt gondoltam, együtt tudunk működni, hiszen hasonló volt 
az értékrendünk és a habitusunk. A TEVÖ választási győzelme 
után voltak belső konfliktusok, amire én azt láttam jó megoldás-
nak, hogy függetlenként járnám tovább az utamat. Ezt nem bán-
tam meg. Nehéz, de jó döntés volt. Nagyon büszke vagyok arra, 
hogy a tavalyi választásokon függetlenként sikerült mandátu-
mot szereznem Mátrahegyi Erzsébet képviselőtársammal, pedig 
ez nem volt jellemző korábban Vörösváron. Független alpolgár-
mesteri jelölésemet a testület is egyhangúlag megszavazta.

8

A következő hónapokban szeretnénk bemutatni olvasóinknak az önkormányzati ciklus 
képviselőit. Elsőként Cser András alpolgármesterrel ültünk le beszélgetni.

Párbeszéd és nyitottság
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• Mit jelent önnek ez a fajta függetlenség a gyakorlatban?
Próbálom a lehetőségekhez képest távol tartani magam az egye-
sületi és pártpolitikától. Számomra a függetlenség leegyszerű-
sítve azt jelenti, hogy nem az számít, ki mond egy javaslatot, ha-
nem hogy mi a javaslat. Ha egy ötlet szakmailag megalapozott 
és hasznos, akkor támogatni fogom, függetlenül attól, hogy egy 
párt, vagy egy civil szervezet tagja, vagy éppen egy magánem-
ber mondja. Ez egyszerre jelent szabadságot és felelősséget. Nem 
egy irányvonalhoz, hanem a város érdekeihez igazodom.

• Ön szerint merre van a fejlődés útja Vörösvár számára?
Az irányokat részben meghatározzák az előző ciklusban a TOP 
Plusz program keretében elnyert pályázataink. Jelentős, hosz-
szú távra szóló fejlesztéseket tesznek lehetővé – ezeket most le 
kell vezényelnünk, minden részletre odafigyelve. Emellett a 
hétköznapi problémák megoldása is kiemelt feladat. Útfejleszté-
sek, közműépítések, a külterületeken élők életkörülményeinek 
javítása – ezek mind-mind fontosak. Továbbá rengeteg teendő 
van a közlekedéssel, városüzemeltetéssel, a szórakozással, a sza-
badidővel, a sportokkal kapcsolatban is. Ám az emberek életét 
sokszor az apró dolgok megoldása segíti, amellyel a képviselő-
jükhöz, vagy akár a hivatalhoz fordulnak.

• Van csapatmunka? Tudnak egymásra számítani? 
A hivatalon belül egyre jobban alakul az együttműködés. A 
testületen belül még mindenki keresi a saját helyét, ami egy új 
összetételű testület esetében természetes. Én bízom abban, hogy 
lesz valódi összedolgozás, ha mindenki hajlandó egy lépést hát-
ralépni, és nyitottan állni a közös munkához. Hivatalon belül, 
úgy érzem, jól alakul a csapatmunka, azt látom, jól együtt tu-
dunk dolgozni. Vannak olyan osztályok, ahol stabil az emberál-
lomány, és van, ahol volt elvándorlás, például a pályázatokhoz 
a műszaki osztályon kellett erősítés, és érkeztek is új kollégák, 
akik nagy lelkesedéssel vetették bele magukat a feladatokba. 
Ebben jó irányt látok. 

• Emellett mi tölti még ki az életét? Szakma, család, 
hobbi?
A faipari mérnöki pálya mindig is fontos része volt az életemnek, 
a vállalkozásom a mai napig aktív. Van egy lassan kilencéves 
kislányom, aki eddig alkalmazkodott az én feladataimhoz, 
most viszont, ahogy egyre nagyobb, lassan már én alkalmazko-
dom az övéhez: kézilabda, úszás, néptánc… Szeretjük a közös 
városi programokat, horgászversenyeket, wellnesshétvégéket. 
Emellett vadászom is, és egy vadásztársaságnak vagyok az el-
nöke négy éve. 

• Mi az, ami hajtja? 
Talán a belső igény arra, hogy jól végezzem a dolgom. Van ben-
nem egyfajta elvárás saját magammal szemben: ha én nem 
csinálom meg, akkor ki fogja? Emellett a hitvallásom az élni és 
élni hagyni szemlélet, partnerként fordulni egymáshoz a mun-
kában, magánéletben is.

• Ha lenne egy kívánsága Pilisvörösvár számára a követ-
kező évre, mi lenne az?
A fejlődéshez – ahogy Montecuccoli mondta a háborúról – há-
rom dolog kell: pénz, pénz és pénz. Tervekkel jól állunk, tudjuk 
a feladatunkat. A kérdés mindig az, tudunk-e mellé forrást ren-
delni. Mi ezen dolgozunk – hogy ne csak terveink legyenek, ha-
nem megvalósuló eredményeink is.

Sólyom Ágnes

Két lift – két fenntartó
Pilisvörösvár központi vasútállomásán két lift üzemel az 
akadálymentes közlekedés biztosítására, ezek azonban 
eltérő üzemeltetői hatáskörbe tartoznak. A MÁV-val ko-
rábban kötött megállapodás értelmében a főútra nyíló lift 
üzemeltetése és karbantartása a vasúttársaság hatáskö-
rébe tartozik, míg a gyalogos felüljáróhoz kapcsolódó lift 
működéséért és karbantartásáért Pilisvörösvár Város Ön-
kormányzata felel.

A városvezetés számára kiemelten fontos az akadálymen-
tes közlekedés biztosítása, ezért az önkormányzat 2024-
ben közel 1,3 millió forintot fordított a saját üzemeltetésű 
lift karbantartására, javítására és tisztítására.

Az elmúlt időszakban a közösségi médiában több lakossági 
észrevétel és panasz érkezett a főúti lift állapotával kap-
csolatban. Ezeket az önkormányzat jelezte a MÁV-nak, 
hiszen az itt jelentkező műszaki problémákat kizárólag a 
MÁV tudja kezelni.

Ugyanakkor függetlenül attól, hogy melyik lift milyen fenn-
tartóhoz tartozik, kérjük, hogy mindenki használja őket 
rendeltetésszerűen. Ezek az eszközök a város lakói és az ide-
érkezők kényelmét, mobilitását szolgálják, és olyan értéket 
képviselnek, amelyeket csak közösen őrizhetünk meg.

pilisvorosvar.hu

Új gyalogosösvény

Lakossági jelzések érkeztek, hogy a Kamilla utca felől érkezők-
nek gyakorlatilag lehetetlen átkelni a körforgalomhoz vezető 
szakaszon: a leszakadt ágak és az elhanyagolt terület miatt 
az útvonal járhatatlanná vált, így sokan kénytelenek voltak 
a 10-es út szélén gyalogolni. A problémát Cser András alpol-
gármester jelezte a Városgazda Kft. felé, akik intézkedtek is: a 
területet megtisztították, a gyalogos átjárást biztosító ösvényt 
kialakították, és friss murvával borították, hogy kényelmes 
és biztonságos legyen a közlekedés. A Lidl nyitása kapcsán az 
érintett szakaszon a közvilágítás telepítése is megtörtént, így 
ezzel is haladt a környék fejlesztése.

Álláslehetőség a főzőkonyhán
A Pilisvörösvári Polgármesteri Hivatal konyhai kisegí-
tő munkakör betöltésére keres 1 fő munkatársat teljes 
munkaidőben a városi főzőkonyhára. További részle-
tek a honlapon:

pilisvorosvar.hu/aktualis/vorosvari-hirek/34-Allas/ 
4017-Allaslehetoseg-a-Pilisvorosvari-Fozokonyhan
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• Meséljen egy kicsit a kezdetekről, hogyan került kap-
csolatba a településsel?
Budapesten születtem, ott éltem a XVI. kerület rákosszentmihályi 
részén, egy zöldövezetes külkerületben. Férjem tősgyökeres vörös-
vári sváb családból származik. Budapesten ismerkedtünk meg, az 
esküvő után költöztünk Pilisvörösvárra, lassan kilenc éve élünk 
itt, azóta már a kislányunkkal, aki szeptemberben kezdi az óvodát.

• Könnyű volt beilleszkedni?
Barátságosan fogadtak, én pedig nyitottsággal érkeztem. Egyre 
több személyes ismeretségre teszek szert: a gyermek sok kaput 
kinyit, a férjem által és a munkám kapcsán is egyre bővül az 
ismerősök, barátok köre. Az elmúlt időben sokat babakocsiztam 
a környéken, ezért már kezdem egészen megismerni Pilisvörös-
várt. Nem érzem magam kívülállónak, a jövőnket is itt tervezzük.

• Milyen szakmai út vezetett el idáig?
Érettségi után idegenvezetői képesítést szereztem, majd a jogi 
egyetem öt éve következett. Jogi szakvizsgát tettem, továbbá 

posztgraduális képzésen integritás tanácsadói és közszolgá-
lati kompetenciafejlesztő tréneri diplomát is szereztem. Ez 
utóbbiak egyike sem jogi terület, inkább szervezeti kultúra 
fejlesztésnek mondanám, ami egyfajta szemléletformálásról 
szól, nagyon izgalmas téma. A közigazgatásban helyezkedtem 
el, Budapesten dolgoztam, többek között az oktatási igazgatás 
területén, melynek keretében több szervezeti egységnél is ta-
pasztalatot szereztem, sokféle feladatot láttam el, vezetői po-
zícióban is. 

• Mióta dolgozik Pilisvörösváron?
Kislányunk születése után kerestem itt helyben munkát. Akkor 
hirdettek meg egy jogi referensi állást a polgármesteri hivatal 
műszaki osztályánál. Megpályáztam és meg is kaptam az állást, 
így 2024 májusa óta jogi referensként dolgoztam a hivatalnál. 
Az aljegyzői munkakört 2025 februárja óta töltöm be.

• Az aljegyző milyen feladatokat lát el?
Hivatalos megfogalmazás szerint az aljegyző helyettesíti a jegy-
zőt, és ellátja a jegyző által rábízott feladatokat. Ez elég nagy 
mozgásteret enged meg. Feladataim nagy részét a képviselő-tes-
tületi ülések előkészítése, a különböző bizottságok munkájának 
koordinálása, az adminisztráció segítése teszi ki. A szervezési 
csoport vezetése is az aljegyző feladata. Emellett a polgármes-
teri hivatal vezetője a jegyző, sok részfeladattal, melyből nekem 
is ki kell vennem a részem. Egy önkormányzat, polgármesteri 
hivatal rendkívül sokrétű feladatot lát el, szép kihívás ebbe be-
letanulni, engem pedig motivál a szakmai fejlődés lehetősége.

• Család, kisgyermeknevelés és munka mellett marad 
idő másra is?
Nagyon szeretek olvasni, rendszeresen járunk könyvtárba. Van 
egy kis veteményeskertem, szeretem a saját friss zöldségeket, 
fűszereket használni a főzéshez. Ha időm engedi, szívesen hor-
golok a kislányomnak. A sok papírmunka és szervezési munka 
mellett ez egy teljesen másfajta tevékenység, ami kikapcsol és 
feltölt.

G. Bogdán Andrea
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Az autizmus világnapja
Április 2-án az autizmus világnapja alkalmából kéken világított a Pilisvörösvár 
felirat a körforgalomban. A világszerte ismert kampány célja, hogy felhívja a fi-
gyelmet az autizmus spektrumzavarral élő gyermekekre és felnőttekre, valamint 
elősegítse a társadalmi elfogadást és megértést. Pilisvörösvár ezzel a gesztussal 
is kifejezi támogatását az érintettek és családjaik felé.

2025 februárjától új aljegyzője van a Pilisvörösvári Polgármesteri Hivatalnak Jászkutiné dr. 
Veress Szilvia személyében. Vele beszélgettünk munkájáról és mindennapjairól.

A hivataltól 
a konyhakertig



Esős március 15.
Borongós reggelre ébredt a város idén március 15-én, akárcsak 1848-
ban, amikor is a korabeli időjárási napló szerint már a kora hajnali 
óráktól hűvös és csapadékos volt az időjárás. 

2025-ben a Vásár téri iskola 5. b osztályának tanulói éppen ezért a 
Gradus Óvodában gyülekeztek és készültek az ünnepi műsor előa-
dására. A gyerekek megható, ötletes és színes előadása után – ahol 
nemzeti színű esernyők is előkerültek – Fetter Ádám polgármester 
beszédét hallgathattuk meg, melyben nemcsak 1848 eseményeiről 
emlékezett meg, hanem arról is, hogy a történelem gyakran ismétli 
önmagát.

„A pesti események nem mindenki számára jelentették ugyanazt – 
fogalmazott a polgármester. – Voltak, akik számára a haza ügye csak 
eszköz volt a saját érdekeik érvényesítésére. Voltak olyanok is, akik 
miközben a nemzeti ügy mellett esküdtek hűséget, a háttérben má-
sokkal tárgyaltak. És voltak, akik a nehéz időkben eltűntek, ahelyett, 
hogy szolidarítottak, bátorítottak volna, de amikor eljött a siker pilla-
nata, vagy éppen csak kicsit jobbra fordultak a dolgok, az elsők között 
léptek volna a pódiumra.”

Ezután a Pilisvörösvári Német Nemzetiségi Fúvószenekar zenei alá-
festése közben kezdetét vette a koszorúzás, melynek során telepü-
lésünk számos intézménye, civil szervezete és képviselője rótta le 
tiszteletét a hősök előtt. Pilisvörösvár Város Önkormányzata nevé-
ben Fetter Ádám polgármester és Sax Ibolya, a Pilisvörösvári Német 
Nemzetiségi Önkormányzat elnöke koszorúzott.

Őket követte Cser András és Mátrahegyi Erzsébet, az Egységben Vö-
rösvárért Egyesület, a Tegyünk Együtt Vörösvárért Egyesület, a Vö-
rösvárért Közéleti Egyesület, a Fidesz–KDNP, a független képviselők, 
a Mi Hazánk Mozgalom, Pilisvörösvár oktatási intézményei, a Városi 
Napos Oldal Szociális Központ, a Pilisvörösvár és környéke Ipartes-
tület és a Pilisi Kulturális Örökségünk Védelméért Alapítvány, a 
Nyugdíjas Egyesület, a FIVIRET, a Mozdulj Közösen Baráti Kör, a Ko-
vács László Kertbarát Kör és a Szebb Környezetünk Egyesület, a Pi-
lisvörösvári Német Nemzetiségi Vegyeskórus, a Horgász Egyesület, a 
Pilisvörösvári Önkéntes Tűzoltó Egyesület és a 945. számú Patrona 
Hungariae Cserkészcsapat képviselői.

A csendes esőben a jelenlévők meghatottan figyelték a koszorúzást. 
Az esemény idén is megmutatta: sokaknak fontos, hogy évről évre, 
időjárástól függetlenül megemlékezzenek azokról a hősökről, akik 177 
éve nemzetünk szabadságáért harcoltak.

Komáromi-Bauknecht Hajnalka
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Tavaszi munkák

A rendezvénysátrat 
állagmegóvás mi-
att kellett takarítani, 
valamint a karbantartási 
munkákat elvégezni, 
hogy még sokáig hasz-
nálható legyen. 

A Városgazda Kft. munkatársainak a tavasz kö-
zeledtével egyre több feladatot ad a közterü-
letek karbantartása és szépítése. Nekik köszön-
hetően a város több pontján új KRESZ-táblák 
kerültek ki, mivel egyrészt forgalmirend-változás 
történt az iparterületen, másrészt akadtak szép 
számmal rongált vagy sérült táblák és tükrök. 

Április elején lezajlott a várostakarítás, 
ennek keretében a Városgazda Kft. 
munkatársai a Fő út belterületi szaka-
szán kitakarították, és ahol kellett, fel-
lazították az útszegélyt, a parkolókat, a 
buszöblöket, a járdákat és az ágyásokat. 

Az utak környezetében is folytatódtak 
a munkálatok: a városgazdák megtisz-
tították a ligeti utcák útpadkáit, melynek 
során több köbméternyi hordalékot, gazt 
és földet szállítottak el. Emellett a murvás 
útszegélyeket is feltöltötték, a balesetve-
szélyes helyszíneket pedig javították. 

Régi hiányosságot sikerült orvosolni a Templom 
téren: a Városgazda Kft. saját kivitelezésben, 
alvállalkozók bevonása nélkül felújította a tér gya-
logösvényeit. A munkálatok során szintbe hozták az 
ösvényeket, akadálymentesítették az útvonalakat, és 
a sérült elemeket is kicserélték. A második szakasz 
sérült elemeinek javítása is megtörtént, de ősszel ez 
is teljesen megújul, szintén saját beruházás kereté-
ben. Emellett a városgazdák új irodahelyiséget is 
kialakítottak a polgármesteri hivatalban.

A tavasz közeledtével megkezdődtek az ágyás-
karbantartások is: megtörtént a takarítás, a beteg 
növények kiszedése, a problémás ágyások átalakítása 
és a gyomlálás. Néhány helyszínen további gallyazáso-
kat is végeztek, melyek vagy közműbekötés, vagy a fa 
állapota miatt váltak indokolttá. 



A megtalált egyensúly kertje

Istók Bernadett nagy méretű, deko-
ratív virágfestményei igazi éden-
kertet varázsoltak a Művészetek 
Házába március 27-én. A művész 
kiállításának megnyitójára a Cziffra 
György Alapfokú Művészeti Iskola 
szolfézstanulói a virágokhoz kap-
csolódó dalokkal készültek. Az ese-

ményen Istók Bernadett sógornője, Barger Zsuzsa Ajándék című 
kötetét is megvásárolhatta a közönség, ebben a versek mellett a 
művész grafikái is megtalálhatók.

„Reménység, ékesség, dísz, tisztaság, szerelem, áhítat és elmúl-
ás. Mindezt megtalálod Istók Bernadett festményeiben.  Az ő 
édenkertje átmenet a valóság és az álom közt. (…) Békés, csen-
des, harmonikus, az újra megtalált egyensúly kertje” – olvasha-
tó a művész honlapján.

Istók Bernadett festménykiállítása április 30-ig 
megtekinthető a Művészetek Háza aulájában. 

VÚ
Új verseskötettel jelentkezett 
Fogarasy Attila

Megjelent Fogarasy Attila legújabb könyve Ünnepek és emberek 
címmel, amely az elmúlt másfél évtized közösségi verseiből ad 
válogatást. A kötet különlegessége, hogy nem csupán lírai alko-
tások gyűjteménye, hanem személyes lenyomata annak a kap-
csolatnak, amely a szerzőt Pilisvörösvárhoz fűzi.

„A költő dolga az – legalábbis ebben a műfajban –, hogy utat 
találjon a saját érzelmei, gondolatai és az őt befogadó közösség 
között” – vallja Attila, aki nemcsak itt nevelkedett, hanem ma 
is itt él, és városunk története, ünnepei és közösségi pillanatai 
inspirálták írásait.

A kötet az Otthon a világban honismereti könyvsorozat 13. része-
ként jelent meg, Pilisvörösvár Város Önkormányzatának támo-
gatásával. A borítót a szerző fia, Fogarasy Tamás készítette. A 
könyv megvásárolható a Fetter könyvesboltban a Fő utcán.
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Hirdetmény óvodai beíratási 
időszakról
Pilisvörösvár Város Önkormányzata értesíti a kedves 
szülőket, hogy az óvodai beiratkozás a 2025/2026-os 
nevelési évre 2025. május 5–9. között történik. A jelent-
kezés módjáról az óvodában kifüggesztett hivatalos 
hirdetményen, az óvoda honlapján (www.nnovi.hu) és 
az önkormányzat honlapján (www.pilisvorosvar.hu) is 
tájékozódhatnak.

Dr. Fetter Ádám polgármester

Megérkeztek az új EpiPen 
injekciók
Pilisvörösvár Város Önkormányzata 2023 óta folyamatosan 
biztosítja az intézmények számára az anafilaxiás reakció 
esetén életmentő EpiPen és EpiPen Junior injekciókat. Az 
injekciók gyors és szakszerű alkalmazása súlyos allergiás ro-
ham esetén akár életet is menthet.

A tavaly kiosztott EpiPen Junior injekciók március 31-én le-
járnak, ezért az önkormányzat új készletet szerzett be, me-
lyek a két bölcsődébe, az öt óvodába, a Vásár téri, a Templom 
téri és a Palánta iskolákba, valamint a PMPSZ Nevelési Ta-
nácsadóba és a Zeneiskolába kerülnek.



14 Események

Április 5-én a várostakarítás során 
számos helyi szervezet és lakos 
tett azért, hogy szebbek legyenek 
a település utcái, közterei, erdői. 
Az esemény célja nemcsak 
a közterületek tisztán tartása volt, 
hanem a közösségi összefogás 
és a fenntarthatóság 
előmozdítása is.

Várostakarítás összefogással

Rekorder lett az idei várostakarítás: 16 civil szer-
vezet és intézmény 16 helyszínen vállalta, hogy 
megtisztítja a települést a szeméttől. A takarítási 
akcióban jelentős szerepe volt a Városgazda Kft. 
munkatársainak, akik év közben is állandóan biz-
tosítják városunk mindennapi működésének hát-
terét. Most a szemétszedéshez is ők készítették elő 
az egyes helyszíneket, hogy a lakosság közreműkö-
dése minél hatékonyabb lehessen.

A program során a résztvevők elsősorban a legfor-
galmasabb területek tisztítására összpontosítottak, 
így a parkokat, játszótereket, buszmegállókat és a 
főbb utcákat érintették. A takarításban részt vett 
egyesületek ábécérendben: Brave Dogs Kutyasuli, 
Egységben Vörösvárért Egyesület, Horgász Egye-
sület, Kovács László Kertbarát Kör, Mozdulj Közö-
sen Baráti Kör, Német Nemzetiségi Táncegyüttes, 
Nyugdíjas Egyesület, Oxigén Úszósuli, Palánta 
Általános Iskola, Pilis Cross Country, Pilisvörösvá-
ri Német Nemzetiségi Önkormányzat, PUFC, Te-
gyünk Együtt Vörösvárért Egyesület, Tűzoltó 
Egyesület, Vörösvárért Közéleti Egyesület. A civil 
szervezetek mellett több lakóközösség is összeállt, 
mint például a külterületi lakók. Az akcióhoz idén 
ismét a Krausz Mezőgazdasági Szaküzlet biztosí-
tott kesztyűket és zsákokat. A résztvevőknek a Vá-
rosi Főzőkonyha biztosított hideg élelmet és némi 
csokiba zárt energiát a munkálatokhoz. A városta-
karításhoz a Magyar Közút munkatársai is csatla-
koztak: ők végezték el a 10-es főút vörösvári szaka-
szának útpadkatisztítását.

A munkában részt vevőknek köszönhetően a Sirály 
utcától egészen a Sanyi-rétig több mint 36 köbmé-
ternyi szemét gyűlt össze. Ez az eredmény örömre 
ad okot, de el is gondolkodtat. Egyrészt példaér-
tékű, hogy ilyen aktívak voltak a csatlakozó szerve-
zetek és önkéntesek, másrészt aggasztó, hogy még 
mindig ilyen mennyiségű hulladék halmozódik fel 
a közterületeken, hiszen ezt azt jelenti, hogy a város 
tisztasága nem magától értetődő.

A Pilis Televíziónak adott interjújában dr. Fetter 
Ádám polgármester azt nyilatkozta, hogy büszke 
a közösségi összefogás erejére, de még boldogabb 
lenne, ha a tisztán maradt közterületeknek kö-
szönhetően ez jövőre már nem szemétszedésben, 
hanem például faültetésben és a város zöldítésében 
mutatkozhatna meg.

VÚ

A PilisTV videója



Várostakarítás – Hét éve indítottuk, 
idén is részt vettünk

Április első hétvégéjén csatlakoztunk az önkormányzat által szer-
vezett szemétszedéshez, hiszen kiemelten fontos számunkra, hogy 
Vörösvár tiszta és rendezett legyen. Büszkék vagyunk arra, hogy hét 
évvel ezelőtt éppen egyesületünk kezdeményezte az első nagy vá-
rostakarítást, és hat évig főszervezője is volt ennek az eseménynek, 
amely azóta már hagyománnyá vált. 

Az évek során rengeteg szervezéssel és még több munkával sikerült 
megszabadítani településünket a hulladéktól. Volt idő, amikor egy-
egy illegális lerakót is sikerült felszámolnunk a helyiek összefogá-
sával. Bizonyára emlékeznek rá, hogy például a Kálvária-dombon 
lévő több száz köbméter illegális hulladékot magánfelajánlásokból 
tudtuk eltüntetni. Egyesületünk tagja, Koczor Miklós volt az egyik és 
Megyesi Zoltán a másik felajánló. 

Ezúton köszönjük Krausz Tamásnak (Krausz Mezőgazdasági Szak-
üzlet), hogy idén is támogatta egyesületünket és biztosította a sze-
métszedéshez szükséges zsákokat és kesztyűket. Bízunk abban, 
hogy a jövőben már csak egy rövid, kellemes séta lesz a szemétszedés, 
és idővel eltűnnek környezetünkből az elhagyott hulladékok.

A Tegyünk Együtt Vörösvárért Egyesület továbbra is aktívan részt 
kíván venni a város életében. Várunk mindenkit, aki nemcsak sza-
vakban, hanem tettekben is hajlandó hozzájárulni közös jövőnkhöz!

TEVÖ

Közösségi Szolgálat – Fiatalokkal közösen a városért
Idén egyesületünk külön figyelmet fordított a közösségi szolgálatot 
vállaló fiatalokra is. Azok, akik csatlakoztak hozzánk a szemétsze-
dés során, nemcsak a városért tettek, hanem igazolást is kaptak az 
elvégzett munkáról. Fontosnak tartjuk, hogy a fiatalok már korán 
megtapasztalják, milyen jó érzés a közösségért dolgozni.

Fotó: Szilágyi Szabolcs

Az EVE a várostakarításon

Egyesületünk is részt vett az idei nagy várostakarításon. Közel 40 
zsákot töltöttünk meg szeméttel, a Penny áruház mögött és a sínek 
melletti szakaszon, ahol több illegális szemétlerakót is sikerült fel-
számolnunk.

Köszönjük szépen a csatlakozó Piliscsabai utcai lakóknak a segítsé-
get, valamint az önkormányzatnak a szervezést és a Főzőkonyhának 
a finom csirkemelles szendvicseket és frissítőket!

Egységben Vörösvárért Egyesület

Közgyűlést tartott 
a Nyugdíjas Egyesület

Március 22-én a Művészetek Házában megtartotta 
éves közgyűlését a Vörösvárért Nyugdíjas Egyesü-
let. Zsebe Jánosné elnök beszámolt a 2024-es év 
eseményeiről, programjairól, és ismertette az idei 
terveket is. Ezt követően Páli Ferencné gazdasági 
vezető a 2024-es és 2025-ös év egyesületi gazdál-
kodásáról adott tájékoztatást. A hivatalos részt jó 
hangulatú, kötetlen beszélgetés zárta.

Egyéves a bölcsőde

Egy éve, hogy megnyitotta kapuit a Pilisvörösvári 
Tipegő Bölcsőde. A jeles alkalomból Fetter Ádám 
polgármester, Cser András alpolgármester, dr. 
Lovász Ernő képviselő, valamint a polgármesteri 
hivatal több munkatársa is ellátogatott az intéz-
ménybe, hogy közösen ünnepeljenek az ott dolgo-
zókkal és a gyerekekkel.

A tortázás és beszélgetés során Kondákor Zoltán-
né és Molnár Éva, a bölcsőde vezetői megköszön-
ték a városvezetés egész éves támogató munkáját, 
és kifejezték: a jövőben is számítanak a hasonló 
együttműködésre. Fetter Ádám polgármester jó-
kívánságait fejezte ki az intézmény dolgozóinak, 
kiemelve elkötelezett munkájukat és a gyerme-
kekért végzett szeretetteljes gondoskodást. Ezt 
követően együtt körbejárták az intézményt, ahol 
több apró, ám igényes fejlesztés is megvalósult az 
elmúlt év során.
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CSELÉD VAGY CSALÁD? ÁLLATTARTÁS PILISVÖRÖSVÁRON

A menhely, ahol a kutya 
érdeke az első
„Halló, sintértelep?” – „Nem” – mondja Adrienn, és leteszi a telefont. Az Ürömi Állatotthon 
működése és hitvallása ugyanis olyan messze van a sintértelep fogalmától, mint az ovis menza a 
Michelin-csillagtól.

Az ürömi körforgalomtól nem messze található az a hatalmas 
terület, ami a Duhajdombi Kutyaiskolának és az Ürömi Állat-
otthonnak egyszerre ad otthont. Aki odaér, azt hangos, 70-80 
tagú ugatókórus fogadja, majd feltűnik vagy Szűcsné M. Adri-
enn, a hely vezetője, vagy Szőnyi-Bellér Ildikó, aki kutyakiképző 
és önkéntes.

Adrienn – mondhatni – beleszületett a kutyás életbe, hiszen 
nagymamája, Eőry Gyuláné volt az első női kutyakiképző Ma-
gyarországon, és ő alapította a kutyaiskolát is, amelyet 1998-
ban vett át tőle unokája. Adriennék ugyanebben az évben vá-
sárolták férjével, Szűcs Attilával az ürömi telket, ahol a mai 
napig működik az állatotthon. Adrienn elvégzett egy ebrendé-
szeti tanfolyamot is, hogy ne csak kiképezni, hanem menteni 
is tudja a környék kutyáit. Így összesen hét településen lát el 

ebrendészeti feladatokat: Pi-
lisvörösváron, Pilisszántón, 
Pilisszentivánon, Remetesző-
lősön, Solymáron, Ürömön és 
Pilisborosjenőn.

Szőnyi-Bellér Ildikó mene-
dzserből lett kutyakiképző, a 
reklámvilágban szerzett te-
hetségét most az állatotthon 
és a kutyák PR-osaként kama-
toztatja. Ildikó mellett több al-
kalmi és állandó önkéntessel 
dolgozik a menhely, ha a fenti 
hét település egyikén kóbor 
kutyáról jön a hír, már megy 
is valaki a chipleolvasóval.

„Az Ürömi Állatotthont elsősorban a segítő szándék jel-
lemzi. Szóljanak, megyek, csinálom, segítek” – mondja 
Adrienn, aki elsősorban nem a büntetésre, hanem a partner-
kapcsolatra épülő megoldáskeresésre törekszik a gazdákkal. 
Ha befognak egy kutyát, az természetesen bekerül a befogási 
naplóba, amivel a települések jegyzőinek tartoznak számot adni, 
de első alkalommal nincs pénzbírság, csak figyelmeztetés, va-
lamint tanácsadás a hasonló helyzetek elkerülésére. Amelyik 
kutyában nincs chip, azt elviszik valamelyik állatorvoshoz az 
öt közül, akikkel Adriennék kapcsolatban vannak, és a kutyust 
már chippel együtt kapja vissza a gazdája. (A mikrochip 2013 
óta minden kutyának kötelező.) Pénzbírságra és komolyabb 
szankciókra csak többszöri befogás után, a gazda részéről való 
együttműködési szándék hiányában kerül sor.

16 Állattartás16



Az aktuális új könyvekről itt lehet tájékozódni: pvvarkonyvtar.hu/uj-konyveink

Karl Ove Knausgård: 
A harmadik birodalom
A Hajnalcsillag-sorozat harmadik részében 
Knausgård új fénytörésbe helyezi az első 
részben megismert szereplők életét, és 
egyre mélyebbre hatol az öröklét erdejébe.

Jennifer Breheny Wallace: 
Soha nem elég?
A szerző megmutatja, hogyan lehet ellen-
súlyozni a fiatalok növekvő szorongását, és 
megtanítani nekik a legfontosabbat: hogy 
a teljesítményüktől függetlenül fontosak 
nekünk.

Hannah Ritchie: Ez nem a világvége
A legfrissebb kutatási eredményeket felvo-
nultató könyvből kiderül, mire kellene az 
energiáinkat összpontosítanunk, ha fenn-
tartható bolygót szeretnénk örökül hagyni 
a következő generációknak.

Meredith Carder: 
Mindennapi élet ADHD-val
A szerző személyes és tréneri tapasztalatai 
alapján kínál gyakorlati technikákat és stra-
tégiákat, hogy elfogadjuk és kiaknázzuk kü-
lönleges ADHD-elménk képességeit.

Klausz – Sáringer – Rózsa – Páczkán: 
Next Gen social media
Merülj el a közösségi média forradalmá-
ban! Ez a könyv átfogó útmutatót nyújt a 
legújabb social media trendek és oldalak 
megértéséhez és hatékony használatához.

Yutaka Yazawa: Hogyan éljünk japánul
A szerző hozzáértő és bennfentes útmuta-
tót ad Japánhoz, hogy segítse az olvasót a 
japán design, a konyhaművészet, a kultúra 
és az esztétika mélyebb megismerésében.

Új könyvek 
a városi könyvtárban

Nyitvatartás: H 9–15, K 12–19, Sz zárva, Cs 9–15, P 12–19, 
Szo 9–12 kéthetente (május 10., 24.)

Libor Zoltán – Nagy Ádám: 
Nyergelj, fordulj!
Ez a lapozgatós kalandkönyv A kőszívű 
ember fiainak újragondolása. Kalandra fel, 
lépj be a reformkori Magyarország világá-
ba, igazítsd el a három Baradlay fivér és a 
nemzet sorsát!

Fotók: az Ürömi Állatotthon és a Duhajdombi 
Kutyaiskola honlapja/közösségi oldala

A chip és gazda nélküli, „igazi” kóbor állatok két hét karanté-
nidőszak után kezdhetik meg a gazdikeresést. Ezt az időszakot 
sem szabad összehasonlítani azokkal a gyepmesteri telepekkel, 
ahol szűk kennelekbe zárt, szomorú állatok várják az altatható-
sági határidőt. Az ürömi menhelyen egyébként sem altatnak el egész-
séges kutyát.

A csapat folyamatosan dolgozik a bekerülő állatokkal: akit kell, megpró-
bálnak szocializálni, pórázhoz szoktatni, kiismerni a jellemét, megtip-
pelni a korát, és ezen információk birtokában keresnek neki gazdát.

Jelenleg kb. nyolcvan kutya várja, hogy családtag lehessen, Adriennék 
pedig gőzerővel keresik a lehetséges gazdikat: online a közösségi média 
oldalain, élőben pedig nyílt napokkal és egyéb programokkal adnak le-
hetőséget az állatbarátoknak megismerkedni a négylábúakkal. Legköze-
lebb május 11-én tartanak egy nagyszabású gyereknapot: lesz zene, 
tánc, 40 méter hosszú profi akadálypálya, enni-innivaló, és természete-
sen a kutyaiskolai bemutató sem maradhat el.

Aki érdeklődik az Ürömi Állatotthon és a Duhajdombi Kutyaiskola éle-
te iránt, vagy segíteni szeretne, itt minden információt megtalál: www.
uromimenhely.hu

Gelencsér Zsófia

A menhelyen töltött napokat főleg az önkéntesek segítségével te-
szik szebbé Adriennék, ezért folyamatosan várják a lelkes kutya-
barátokat, akik örökbe ugyan nem tudnak fogadni, de alkalman-
ként szívesen kutyáznának kicsit.
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Kinek mi a dolga, ha állatkínzással találkozik? Mit tehet a rend-
őr, a polgárőr, az állatorvos, a menhelyi dolgozó az ügyben? 
Ezekre a kérdésekre keresték a választ a március 21-én, Pilisvö-
rösváron tartott konferencián, melyet a Közös Ügyünk Az Állat-
védelem Alapítvány és az Ürömi Állatotthon rendezett.

A hagyományos, állatvédelmi témájú konferenciákkal szemben 
ez a rendezvény abban volt más, hogy itt a hatósági szervek-
nek – rendőröknek, polgárőröknek, közterület-felügyelőknek 
és önkormányzati dolgozóknak – számos szaktekintély tartott 
előadásokat: jogászok, állatorvosok, rendőrök és más szakembe-
rek. A konferencia célja elsősorban az állatvédelmi törvények, 
jogszabályok gyakorlati betartatásának hatékonyabbá tétele, a 
különböző hatóságok munkáinak, feladatainak összehangolása 
volt – mindezt azért, hogy az állatkínzás tényét kimerítő esetek 
számát az intézkedésben részt vevők a minimumra tudják szorí-
tani. „Egy a cél, hogy az állatok biztonságban és boldogan élhes-
senek” – hangsúlyozta Szőnyi-Bellér Ildikó szervező, az Ürömi 
Állatotthon munkatársa.

A Művészetek Házában tartott eseményre több mint százan re-
gisztráltak, és nemcsak az eredetileg az állatotthon körzetébe 
tartozó települések (Pilisvörösvár mellett Solymár, Pilisszántó, 
Remeteszőlős, Üröm és Pilisborosjenő), hanem Piliscsaba, Tiny-
nye, Erdőkertes, Szentendre illetékesei is eljöttek. A szervezők 
a konferenciára érkezőket egy kis meglepetéscsomaggal, vala-
mint a HGL Group Hungary támogatásával létrejött reggelivel 
köszöntötték, az ebédre pedig Pilisvörösvár polgármestere, dr. 
Fetter Ádám hívta meg az egybegyűlteket.

Az eseményről a PilisTV is beszámolt, tudósításu-
kat megnézhetik a QR-kód beolvasásával:

Gelencsér Zsófia

Állatvédelem nagyító alatt
Konferencia a hatékony állatvédelmi intézkedésekért



Valachi Katalin csaknem húsz éve 
érkezett a Művészetek Házába, és öt 
évig vezette az intézményt. A távozó 
igazgatóval legszebb emlékeiről és a 
kultúra szerepéről is beszélgettünk.

• Mikor érkezett a Művészetek Házába?
2007 augusztusában kezdtem el itt dolgozni művelő-
désszervezőként. Akkor a Művészetek Háza a Zeneis-
kolával összevonva egy intézményként működött a 
gimnázium épületében. Nagyon inspiráló, családias, 
a zenei kultúra átadása és fejlesztése iránt elkötelezett 
csapatba kerültem, ahol lehetőség volt más kulturális területek 
megjelenítésére is, voltak például képzőművészeti kiállítások, 
színházi előadások, játszóházi foglalkozássorozat. Ezekben az 
években ismertem meg a város egyesületeit, alakítottam ki kap-
csolataimat az iskolákkal, óvodákkal.

• Van valami személyes emléke az első időből? 
Sok szép emléket őrzök, de legkedvesebbek, amikor egy-egy ren-
dezvényre – például a szüreti felvonulásra – együtt készültünk 
az egyesületek tagjaival. Valakinek mindig volt a kocsijában egy 
sramlikazetta, amit elindított, és már délelőtt fúvósritmusra ál-
lítottuk a sátrakat – akkor még 40 darabos csőkészletből. Ezek a 
közös élmények mind hozzátettek a vörösvári közösségi élet meg-
erősödéshez.

• Azóta majdnem két évtized eltelt. Mi változott?
Fontos mérföldkő volt 2010-ben a Fő utca 127. épületének átadása, 
a visszaköltözés a Kuliba, ami nem volt könnyű, mert az újon-
nan kialakított, jól felszerelt és modern színházterem ellenére a 
közösség azt élte meg, hogy az előző épületet, amit nagy közös-
ségi munkával alakítottak ki, elveszítették. Művelődésszervező-
ként sok munkába került elfogadtatni és megszerettetni ezt az 
új házat. Intézményvezetői munkám pedig 2020 áprilisában, a 
Covid-járvány elején indult, ami a mi munkánkat is alapjaiban 
változtatta meg. A személyes jelenlét hiánya, az online tér felerő-
södése átalakította a kultúrafogyasztási szokásokat. Új formá-
kat, célokat kellett keresni, indítani. Először az online felületen 
(játékok, ismeretterjesztő tartalmak, online hírlevél, online re-
gisztrációs, jegyvásárló felület), majd a külső terekben (térzene 
koncertek, sportrendezvények, kincskereső játékok, Vörösvári 
Dobble). A folyamatos változás és az újraindító pályázatok ki-
használása révén ekkor sikeres új kezdeményezések indultak el. 

• Volt kedvenc rendezvénye?
Művelődésszervezőként a Jeles Napok játszóházi programsorozat, 
intézményvezetőként a nyári táboraink állnak hozzám legkö-
zelebb. Nem tudom megtagadni, hogy alapvégzettségem tanító, 
ami kiegészül sokféle kézműves tudással. Ezért a tárgyalkotó 
foglalkozás az igazi terepem, aminek tartalma népi kismestersé-
gekből töltekezik, és természetes alapanyagokat használ.

Új kedvencem pedig az előző testület kezdeményezésére létrejött 
jégpálya-üzemeltetés. Ez nagyon sokrétű és nehéz feladat, 70-80 
napon keresztüli 24 órás szolgálatot jelent, de mégis nagyon sok 
örömteli pillanatot adott azáltal, hogy beteljesítette célját: hogy 
tizenéves fiataloknak nyújtsunk aktív kikapcsolódást. Az idei 
szezonban sok-sok este zárult egy sorfogóval, amit a gyerekek 

saját maguk indítottak el. Játékkal zárták az utolsó fél órát, ami-
be még az ott ragadt felnőtteket is sikerült behúzniuk. Ezekért a 
helyzetekért mindenképpen megérte a sok ráfordított idő és ener-
gia, jó volt látni a játék örömét.

• Mit gondol a művelődési házak mai szerepéről? 
Szükség van rájuk, hogy biztosítsák a teret és kereteket. Kínálja-
nak könnyen hozzáférhető, de mindig értékes, inspiráló, élményt 
adó tartalmakat. Ez egy nagyon nehéz kötéltáncos mutatvány. 
Minél szélesebb közönséget bevonzani, minél több korosztály 
igényeit kielégíteni és egyben új lehetőségeket felkínálni egy 
összetett és kihívásokkal teli feladat, ami akkor lesz sikeres, ha 
sokaknak tud megfelelő motivációval szolgálni. 

Pilisvörösváron azt is mondhatnánk, nagyon könnyű dolgunk 
van, mert rendelkezik a település egy olyan hívószóval, ami na-
gyon erős, értékes tartalmat ad. A német nemzetiségi hagyomány 
szerepe meghatározó, és a kulturális közösségfejlesztés alapja. A 
Művészetek Háza eddig minden tevékenységében felvállalta és 
támogatta ezt az alapértéket, remélem, ez a továbbiakban is foly-
tatódik.

A közelmúltban szövetnek, kulturális szövetnek neveztem a 
művelődésszervező munka eredményét. A szövet egy jelkép, 
ami szemléletesen mutatja mindazt a szerepet, feladatot, amit 
egy kultúrháznak el kell látnia, be kell töltenie, hogy fenntart-
son, felemeljen, élénkítsen, vagy betakarjon és lecsendesítsen, 
élményt adjon és tanítson egyszerre. A vörösvári nagy színes 
szövetnek a szép emlékeivel és érzéseivel folytatom munkámat 
a későbbiekben.

Lichtneckert Eszter
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Szőni a kultúra szövetét
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Wichtige ungarndeutsche Gedichte
Stefan Valentin: 
Wir müssen zur Station

Komm, mein lieber Sohn,
wir müssen zur Station!

Leg endlich das Spielzeug nieder,
streichle den Hund auf dem Hof,
mach das Tor auf, nimm den Korb mit,
hilf mir schwere Lasten tragen!
Du bist bereits ein großer Junge.

Komm, mein lieber Sohn,
wir müssen zur Station!

Grüß die Leute auf der Straße,
gib dem Herrn den Hausschlüssel,
er ist schon bei uns daheim.
Nimm Abschied von deinen Freunden,
du sollst immer ehrlich sein!

Komm, mein lieber Sohn,
wir müssen zur Station!

Lass uns vor dem Feldkreuz beten,
lass uns Gott um Gnade bitten,
Vater im Krieg, Onkel im Grab.
Gibt es eine Zukunft für uns?
Meine Liebe schenkt dir Hoffnung.

Komm, mein lieber Sohn,
wir müssen zur Station! 

(Taks, 5. Mai 2024)

Der ungarndeutsche Dichter und Schriftsteller Stefan Valentin, vielen Lesern 
vor allem durch seine Prosatexte bekannt, veröffentlicht jedes Jahr ein litera-
risches Werk zum Gedenken an die Vertreibung der Ungarndeutschen – oft in 
Form eines Gedichts. Zu dieser Reihe gehört auch sein 2024 entstandenes Werk 
„Wir müssen zur Station“, das zunächst nicht erkennen lässt, welche dramati-
sche Situation geschildert wird.

Im Mittelpunkt des Gedichts stehen eine Mutter und ihr Sohn, die sich in der 
wohl schwersten Lage ihres Lebens befinden: Sie haben durch die Vertreibung 
ihr Zuhause verloren und müssen zum Bahnhof, wo ein Zug sie nach Deutsch-
land bringen wird. Die historische Tragweite dieser Szene erschließt sich jedoch 
nur Lesern, die mit der Vertreibung der Ungarndeutschen in den Jahren 1946–48 
vertraut sind. Der Titel des Gedichts allein verrät noch nicht den geschichtlichen 
Kontext – erst im Verlauf des Textes wird durch Andeutungen und Details deut-
lich, dass es sich um eine erzwungene Abschiedsszene handelt. Anfangs bleibt 
unklar, warum Mutter und Sohn zur Station müssen, doch nach und nach ent-
hüllt sich die Tragik: Ihnen wurde das Heim genommen („gib dem Herrn den 
Hausschlüssel, / er ist schon bei uns daheim“), und sie stehen vor einem endgül-
tigen Abschied („Nimm Abschied von deinen Freunden“). Spätestens hier wird 
die Tragweite ihrer Situation offensichtlich.

Besonders eindrücklich wird die mütterliche Liebe zu ihrem Kind dargestellt. 
Die Mutter verschleiert bewusst das gesamte Ausmaß des Dramas, um ihren 
Sohn vor der grausamen Realität zu schützen. Sie wiederholt nur, dass sie zur 
Station gehen müssen, ohne den eigentlichen Grund – ihre Vertreibung – offen 
auszusprechen. Doch ihre Worte lassen erkennen, was geschehen ist: Jemand 
anderes hat ihr Haus übernommen, sie selbst haben keinen Platz mehr in ihrer 
einstigen Heimat. Trotz der Katastrophe versucht die Mutter, ihrem Sohn Hoff-

nung zu geben, wie ihre Worte verdeutlichen: 
„Meine Liebe schenkt dir Hoffnung.“

Wie für die Gattung Lyrik typisch, verzichtet das 
Gedicht auf ausführliche Beschreibungen und ar-
beitet stattdessen mit Andeutungen, Aufzählun-
gen und Anspielungen, die für Leser mit histori-
schem Hintergrundwissen eine tiefere Bedeutung 
entfalten. Neben der Vertreibung selbst vermit-
telt der Text auch ein Bild der ungarndeutschen 
Volksgruppe: Sie erscheint als fleißig (ihr Haus 
war ihr Eigentum), pflichtbewusst (die Mutter 
sorgt dafür, dass der neue Bewohner den Schlüs-
sel erhält) und gläubig (sie fordert ihren Sohn auf, 
mit ihr zu beten: „Lass uns vor dem Feldkreuz 
beten“). Trotz der erzwungenen Ausweisung war 
Ungarn ihre Heimat, deren Schicksal sie teilten 
(„Vater im Krieg“).

Formal gehört das Gedicht zur modernen Lyrik: 
Es verzichtet auf Reime, gleichmäßige Strophen 
und ein durchgängiges Metrum – Elemente, die 
für die traditionelle Lyrik bis ins 19. Jahrhundert 
typisch waren. Lediglich die wiederholte reim-
ähnliche Verbindung „Sohn/Station“ verstärkt 
die Eindringlichkeit des Gedichts.

Gábor Kerekes

Vers az elűzetés emlékére
Stefan Valentin „Wir müssen zur Station” 
(Mennünk kell az állomásra) című verse 
emléket állít azoknak a magyarországi 
németeknek, akik az elűzetés áldozatai-
vá váltak. Egy gyermekéért aggódó anya 
szavait olvassuk, aki úgy szól gyermeké-
hez, hogy igyekszik őt a kegyetlen való-
ságtól megóvni.

Valentin István
Mennünk kell az állomásra

Indulnunk kell, édes fiam,
Mennünk kell az állomásra.

Tedd le szépen játékodat,
Simogasd meg kint a Bundást,
Nyisd a kaput, hozd az ételt,
Segítsd vinnem a terheket,
Hisz nagyfiú vagy te már.

Indulnunk kell, édes fiam,
Mennünk kell az állomásra.

Köszönj szépen mindenkinek,
Kulcsunkat az úrnak add át,
Házunk már az ő otthona.
Búcsúzz el a barátoktól,
Legyél mindig becsületes.

Indulnunk kell, édes fiam,
Mennünk kell az állomásra.

A keresztnél imádkozunk,
Kérjük Isten szent kegyelmét,
Apád fronton, bátya sírban,
Van még jövőnk itt e földön?
Szeretetem új reményt ad.

Indulnunk kell, édes fiam,
Mennünk kell az állomásra. 

(Taksony, 2024. május 5.)
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A 10. jubileumi fúvóstalálkozóról készült 
felvételt megtekinthetik a PilisTV műsorán:

10. jubileumi fúvóstalálkozó
2025. március 21-én, pénteken tizedik alka-
lommal került sor az ifjúsági fúvóstalálkozóra 
a Cziffra György Zeneiskola nagytermében. 
Az esemény mind a szakmai, mind a baráti 
kapcsolatok kialakítása miatt kiemelten 
fontos a fúvószenészek számára.

„A fúvóstalálkozó célja, hogy a pilisi térségben összehozzuk az 
ifjú fúvószenészeket egy koncert erejéig – így foglalja össze a ren-
dezvény küldetését Kozek Balázs főszervező. – Egy ilyen esemény 
azért is kulcsfontosságú, mert ebben a régióban nagyon sok fú-
vószenekar és egyesület létezik, mind a felnőtt, mind az ifjúsági 
korosztály számára. Ez utóbbiak tudják majd utánpótlásként biz-
tosítani a felnőtt zenekarok fennmaradását.”

Ennek szép példája a pilisvörösvári Mini Sramli zenekar, akik 
már az együttes negyedik generációjaként léptek színpadra. Ez a 
legfiatalabb környékbeli fúvószenekar, amiben kettő-három tan-
évente új gyerekek tanulják meg az alapokat, hogy majd koruk-
nak és tudásuknak megfelelően továbbléphessenek a Pilis Brass 
Bandbe. A most fellépő Mini Sramli tagjai ebben a tanévben kezd-
ték meg tanulmányaikat a vörösvári zeneiskolában, és így ez volt 
a második fellépésük. Őket követte a Schaumarer Musikbrüder 
Zubor Imre vezetésével. Ez az együttes a Mini Sramlihoz hasonló 
szerepet tölt be Solymáron, ott ők a legfiatalabb kamarazenekar.

A rendezvényen fellépett még a Pilisszentiváni Ifjúsági Fúvósze-
nekar Harmati Elek vezetésével, majd az újonnan alakult Schiller 
Zenekar. Ez utóbbi formáció új együttesként debütált a találko-
zón: tulajdonképpen a Schiller Gimnázium zenekaráról van szó, 
amelynek tagjai mind ebben az intézményben tanulnak. És noha 
zenei tanulmányaikat különböző helyszíneken – a vörösvári, a 
szentiváni és a solymári zeneiskolákban – végzik, sőt játszanak is 
a települési zenei együttesekben, de alakítottak egy saját iskolai 
zenekart is, amellyel most léptek fel először a fúvóstalálkozón.

Végezetül a Solymári Ifjúsági Fúvószenekar játszott Hikisch 
Zoltán vezetésével, majd a koncertet a 30 fővel fellépő vörösvári 
ifjúsági fúvószenekar, a Pilis Brass Band zárta Kozek Balázs ve-
zetésével.

A rendezvény ismét megmutatta, hogy a fúvószene a térség meg-
kerülhetetlen zenei hagyománya. Ezzel megvalósulhat a peda-
gógusok fő célja, hogy a gyerekek a pilisi régióban egyre maga-
sabb színvonalon tanuljanak fúvószenét, ápolják a fúvószenekari 
hagyományokat, és így legyen utánpótlása a környékbeli fúvós 
zenekaroknak. „Egyre több fiatal csatlakozik a zenekarokhoz, és 
egyre több gyermek szerepel a koncerteken, mert látják, hogy 
együtt zenélni nagyon jó érzés, örömüket lelik benne, és közös-
séget alkotnak – foglalja össze tapasztalatait Kozek Balázs. – Ter-
veink között szerepel, hogy ugyanígy folytatjuk, ameddig csak 
lehet. Jövőre újra találkozunk!”

LE

Pilisszentiváni Ifjúsági Fúvószenekar

Solymári Ifjúsági Fúvószenekar

Schiller Zenekar

Pilis Brass Band

Schaumarer Musikbrüder

Mini Sramli
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Millenniumtól jubileumig
2000-ben, a millennium évében 
rendezett először szakmai kon-
ferenciát a Kőfaragó és Műkőké-
szítő Vállalkozók Országos Ipar-
testülete. A köves szakma 
legjelentősebb hazai rendezvé-
nye, a Nemzetközi Kőkonferen-
cia március 22-én immár 25. 
születésnapját ünnepelhette 
hagyományos helyszínén, a 
Schiller Gimnáziumban.

A Kőfaragó és Műkőkészítő Vállalkozók Országos Ipartestületét 
a rendszerváltással egy időben, 1990-ben hívták életre a köves 
szakma elkötelezett mesteremberei. A tatabányai székhelyű 
szervezet alapító elnöke az olasz származású kőfaragó vállalko-
zó, Dal’Asta Arnold lett, jegyzője Csapucha Tamás. Az elnökség-
ben kezdettől fogva meghatározó szerepet játszott Molnár Sán-
dor helyi vállalkozó. 2006-tól alelnökként, 2018-tól elnökként 
vesz részt a sokirányú munkában, amelyet jól jellemez az idei 
konferencia sajtómeghívójának szövege is: „Ipartestületünk az 
építőipar és az építőművészet területén kiemelt érdekeltséggel 
bír. Tagjaink, szakembereink fontos szerepet töltenek be a kor-
társ építészet, illetve a rekonstrukciók, restaurálások, felújítá-
sok terén. A szakma egyéni/közösségi érdekeinek képviselete és 
a szakma presztízsének védelme/megnövelése mellett kiemelt 
hangsúlyt fektetünk szakmánk szerteágazó értékeinek bemu-
tatására, valamint az utánpótlás, azaz a jövő szakembereinek 
képzésére. Ipartestületünk ennek jegyében indította el negyed-
százada a Nemzetközi Kőkonferencia sorozatát. Példaértékű ösz-
szefogásnak és támogatóinknak köszönhetően rendezvényünk 
az elmúlt negyedszázad alatt a kőfaragó szakma legrangosabb 
és leglátogatottabb eseményévé nőtte ki magát.”

Büszkék lehetünk rá, hogy Molnár Sándor tevékenységének és 
a vörösvári kőfaragók, sírkövesek elismertségének, tekintélyé-
nek köszönhetően a nemcsak hazánkban, hanem Európa-szer-
te híres szakmai találkozót évről évre Pilisvörösváron rendezik 
meg. Csak a koronavírus-járvány tudta egy időre megszakítani 
a sikersorozatot: 2021-ben a konferencia elmaradt, az azt követő 
évben pedig a Művészetek Háza volt a helyszín. (A rendezvény 
szervezésének megkezdésekor még javában tombolt a vírus leg-
újabb változata, ezért nem lett volna szerencsés, ha a konferenci-
át egy oktatási intézménybe hirdették volna meg.) Azóta azon-
ban újra a Schiller Gimnázium ad otthont a rendezvénynek.

A kőkonferencia egész napos rendezvény, két rövid szünet mel-
lett 15-20 szakmai előadást foglal magában a legkülönbözőbb té-
mákban, a kövek kitermelésétől kezdve a megmunkáláson és az 
állagmegóváson át a temetők üzemeltetéséig. Gyakran hallunk 
előadásokat iparművészeti, művészettörténeti vonatkozású té-
mákról is, valamint a szakmát érintő legfontosabb jogi változá-
sokról. A nap végén pódiumbeszélgetés keretében vitatják meg 
a résztvevők a legidőszerűbb kérdéseket. Az aulában felállított 
standokon hazai és nemzetközi cégek mutatják be termékeiket. 

A konferencián adják át évről évre a köves szakma kitüntetése-
it: a Kődiplomát, a Kőfaragó jelet, az Ezüst- és Aranykoszorús 
mester díjat és az Életműdíjat. Az előadások mellett legalább 
annyira fontos a személyes találkozások jelentősége is, hiszen 
elmondhatjuk, hogy ilyenkor a köves szakma krémje, azaz leg-
jelentősebb képviselői találkoznak egymással. A szakmai prog-
ramot követően a konferencia első évtizedében kőfaragó bált is 
rendeztek. A 2002-es bálon még kőkirálynő-választásra is sor 
került. A Molnár Sándor által készített márványkoronát akkor 
Janina Mathiász, a veronai vásár (Marmomac) nemzetközi rész-
legvezetője nyerte el. Janina Mathiász azóta is állandó előadója a 
konferenciának, idei előadása végén a jubileumra való tekintet-
tel büszkén mutatta fel a több mint 200 résztvevő előtt a féltve 
őrzött koronát. Hozzá hasonlóan állandó előadója a rendezvény-
nek dr. Szabó Attila geológus mérnök, egyetemi docens is. Pá-
ratlan és szerteágazó műveltségű, remek előadó, mindig nagy 
érdeklődés kíséri az általa felvázolt színes témákat.

A jubileumi kőkonferencia gazdag programját, előadásait na-
gyon nehéz lenne akár egy többoldalas tudósítás keretében is 
visszaadni, ezért csak egy-egy mondatban foglaljuk össze a leg-
fontosabb témákat, mozzanatokat.

A konferencia védnökének több éve már dr. Vitályos Eszter 
kormányszóvivőt, kormányzati kommunikációért felelős ál-
lamtitkárt kérik fel. Idén sajnos nem tudott személyesen részt 
venni az eseményen, üzenetét Szurmay János kommunikációs 
főtanácsadó olvasta fel. Őt követte dr. Fetter Ádám polgármes-
ter, aki köszöntőjében kiemelte: „A kőfaragók művészete kü-
lönleges örökség: egyszerre szolgálja az emberi kreativitást, az 
építészetet és a történelmet. Az itt dolgozó mesterek nemcsak 
követ formálnak, hanem maradandó értéket teremtenek – olyan 
alkotásokat, amelyek generációkon át fennmaradnak és hirde-
tik szakmájuk nagyságát.” Ezután Németh László, az Ipartestü-
letek Országos Szövetségének elnöke mondott köszöntőt, majd 
Molnár Sándor ipartestületi elnök ünnepélyesen megnyitotta a 
jubileumi rendezvényt.

Dr. Fetter Ádám polgármester köszönti 
a jubileumi kőkonferencia résztvevőit



Vörösvári Újság   2025. április 23

A PilisTV beszámolója

Závogyán Magdolna, a Kulturális és Innovációs Minisztérium 
kultúráért felelős államtitkára a hagyományos kézműves szak-
mák képzésének ösztönzéséről és modernizációjáról, Kovács J. 
Attila, a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara alelnöke a szak-
mai szervezetek partneri együttműködésének lehetőségeiről 
beszélt. A büfészünet előtt hallhattunk Lukács Józseftől, az Or-
szágház nyugalmazott főépítészétől az Országház külső hom-
lokzatának 100 éves történetéről, valamint Janina Mathiásztól 
a Marmomac 2025 kiállításról. „Új kőkorszak kezdődik” cím-
mel Balogh Attila, a Reneszánsz Kőfaragó Zrt. vezérigazgató- 
helyettese a mészkő innovatív felhasználásáról beszélt. Meg-
tudhattuk tőle, hogy az építőanyagok közül a beépítése során a 
legkisebb károsanyag-kibocsátása a kőnek van.  Turi Attila, a 
Magyar Művészeti Akadémia elnöke „Kő – kézművesség – kép-
zőművészet” címmel tartott előadást, kiemelve, hogy a kő több 
mint építőanyag, szimbólum is: „a stabilitást jelenti Magyaror-
szágon”.

A szünet után került sor az Ipartestület kitüntetéseinek átadá-
sára. Kiemelendő, hogy Életműdíjban részesült Csanádi Gabri-
ella kőrestaurátor, alelnök az Ipartestületben több évtizeden át 
végzett példaértékű munkájáért.

A kőkonferencia további előadásai sorában hallhattunk az ak-
tuális pályázati lehetőségekről, CNC kőmegmunkáló gépekről, 
a természetes kövek felhasználásáról a belsőépítészetben, ter-
razzo burkolatokról és a Weisinger kőfaragó családról. Dr. Szabó 
Attila „Sírok, síremlékek, filozófiák” címmel tartott előadást.

A konferenciát záró pódiumbeszélgetés legfőbb témája a digita-
lizáció és a mesterséges intelligencia szerepe volt a kőmegmun-

kálásban. A hozzászólók kifejezték abbéli reményüket és meg-
győződésüket, hogy a gépek és a MI (AI) soha nem fogja teljesen 
átvenni a művészek és mesterek helyét.

Végezetül szeretnék személyes húrokat is megpengetni a kő-
konferencia kapcsán. A millenniumi kőkonferenciától kezdve 
az idei jubileumig hűséges tudósítója vagyok ennek a nagy je-
lentőségű, színvonalas rendezvénynek. Tudósítói munkám elis-
meréseként 2022-ben az Ipartestület tiszteletbeli örökös tagjává 
fogadott, az idén pedig Aranytoll díjat kaptam. Nagy megtisz-
teltetés volt számomra az is, hogy a jubileumi kőkonferencián 
nemcsak a Vörösvári Újság tudósítójaként, hanem előadóként 
is részt vehettem. A nap vége felé a vörösvári plébániatemplom 
oltáráról tartottam előadást. Előadásom teljes anyagát az újság 
olvasói is megtekinthetik itt: fogarasy.hu/oltar.pdf.

Fogarasy Attila

Díjazók és díjazottak: Molnár Sándor elnök, Németh László, az IPOSZ elnöke, Csapucha Tamás 
jegyző, Csanádi Gabriella – Életműdíj, Hordósi István – Életműdíj, Madar Gyula – Kődiploma, 
Venesz László – Ezüstkoszorús mester, Erdős Zoltán – Aranykoszorús mester. 
Kődiplomát kapott még Kutas Kálmán, a Nettkő Kft. tulajdonosa, ő nincs a képen.

Fotók: Grátzer-Bogdán Tamás
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Kedves Vörösváriak! 
Örömmel jelentjük be, hogy Menczer Tamás lett a 
Fidesz Pilisvörösvár központú, 3-as számú ország-
gyűlési választó-
kerület elnöke. 
Menczer Tamás a 
negyedik és ötödik 
Orbán-kor mány 
államtitkára, kom-
munikációs igaz-
gató, miniszteri 
biztos. Elkötelezett 
városunk fejlődé-
se mellett, Fetter 
Ádám polgármes-
terrel folyamatos 
munkakapcsolatban áll a pályázati és fejlesztési le-
hetőségek biztosítása érdekében. A helyi Fidesz csa-
pata kész segíteni képviselő úr munkáját, valamint 
javaslatokat fogalmaz meg városunk továbbfejlesz-
tésére polgármester úr számára is. Tárgyalásokat 
folytatunk az Útőrház utcai zebra és a 10-es út vö-
rösvári belterületi szakaszának további felújításá-
ról. Hajrá, Vörösvár! 

Fidesz Pilisvörösvár

Bakti Balázs 
a magyar U21-es 
válogatottban

Újabb vörösvári sporttehetség viszi tovább a családi hagyo-
mányt. Bakti Balázs, a Pilisvörösvári UFC neveltje meghívót 
kapott a magyar U21-es labdarúgó-válogatottba, amely már-
cius 21-én Izland, március 24-én pedig Írország ellen lépett 
pályára.

Balázs édesapja, Bakti József a Pilisvörösvári UFC felnőtt 
együttesének vezetőedzője, aki már hosszú évek óta megha-
tározó alakja a helyi labdarúgásnak. A futball szeretete és a 
sport iránti elhivatottság tovább öröklődött, hiszen Balázs is 
Pilisvörösváron kezdte pályafutását. A tehetséges támadó a 
PUFC utánpótláscsapatából először a Dalnoki Akadémiára, 
majd a Vasas és a Mészöly Focisuli akadémiájára került, mi-
előtt a Puskás Akadémia felfigyelt rá. Mindössze 17 évesen 
mutatkozott be az NB I-ben, a DVSC elleni 3-0-s győzelem 
alkalmával.

Ezután az NB II-ben csiszolta tovább tudását a Budafok és a 
Vasas színeiben, ahol gólokat is szerzett, majd 2024-ben visz-
szatért az NB I-be, amikor a Zalaegerszeg kölcsönvette fel-
csúti székhelyű klubjától. Itt sem kellett sokat várni az első 
élvonalbeli góljára, hiszen a Paksi FC ellen már betalált, ezzel 
bizonyítva, hogy helye van a legjobbak között.

Balázs nemcsak klubcsapataiban mutatott játéka, hanem 
statisztikai teljesítménye alapján is a legígéretesebb fiatal 
magyar játékosok között szerepel. A Sporttudományok Nem-
zetközi Központja (CIES) idén közzétette az OTP Bank Liga 
legjobban teljesítő U23-as játékosainak listáját, amelyen Bak-
ti Balázs a 9. helyen végzett, 64.6-os értékeléssel. A listán 
kizárólag azok a fiatalok szerepeltek, akik legalább hét teljes 
mérkőzésnyi játékidőt kaptak az idény során.

Balázs most újabb mérföldkőhöz érkezett: meghívót kapott 
az U21-es magyar válogatottba, amely márciusban két fontos 
mérkőzésen lépett pályára. 

Fotó: ZTE FC
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Fetter Erik 
győzelme 
az Istrian Spring 
Touron

Fetter Erik újabb hatalmas sikert ért el a nemzetkö-
zi kerékpáros mezőnyben. A Team United Shipping 
csapat színeiben versenyző vörösvári bringás elképesztő telje-
sítményt nyújtott az Istrian Spring Tour egyik legkeményebb 
szakaszán, ahol 145 kilométerrel a cél előtt indított támadást, 
mindezt viharos esőben, tomboló szélben, folyamatos bizony-
talanságban.

Erik elmondása szerint legtöbbször fogalma sem volt, hogy 
mennyivel vannak mögötte az üldözők, csak egy dolgot tu-
dott biztosan: előre kell haladni, nem lehet megállni. A végén 
pedig valóra vált a lehetetlennek tűnő álom: elsőként haladt 
át a célvonalon.

Ez a győzelem nem csupán egy verseny megnyeréséről szól, 
hanem Erik elképesztő kitartásáról is. Ahogy ő maga fogal-
mazott: „Egy évvel ezelőtt nagyon mélyponton voltam mentá-
lisan és fizikálisan. Nem sokat tettem volna akkor arra, hogy 
én valaha újra kerékpárversenyt fogok nyerni. Ezért főleg 
különleges ez a siker, amit rengeteg embernek köszönhetek. 
A csapatomnak, akik az első perctől kezdve hittek bennem. A 
családomnak, edzőmnek, barátaimnak, csapattársaimnak. Hi-
hetetlen, mennyi pluszt tudnak jelenteni a ’nem mérhető’ dol-
gok: boldogság, jó hangulat, támogató közeg, magabiztosság.”

Fotó: Schöff Gergely

Utolsó edzési időpontok a RedRun versenyre
Idén márciustól ismét elindultak az ingyenes közös edzések azok számára, akik szeretnének felkészülni a Pilisvörösvár UBM Red-
Run futóversenyre. Az edzéseket Kelemen Anett ultrafutó vezeti, aki az elmúlt évben több ezer kilométert teljesített, és most min-
den tapasztalatát megosztja a csatlakozókkal. Az utolsó néhány edzési időpont április 29., május 6. és május 13. 18.00, helyszín a 
tavaknál lévő futópálya. 

Focikupa egy héttel később, 
de annál jobb hangulatban

A TEVÖ Egyesület évek óta megrendezi a már-
cius 15-i focikupát, amelyre az időjárás miatt 
idén egy héttel később került sor. A halasztás 
azonban nem szegte kedvét a résztvevőknek, 
és végül egy igazán jó hangulatú sportese-
ményt sikerült lebonyolítanunk közösen a 
PUFC-cal és az Oxigén Úszósulival. Külön 
öröm volt számunkra, hogy a Magyar Színész-
válogatott is megtisztelte jelenlétével a tornát, 
amelyen a vörösvári születésű Mészáros Béla 
is pályára lépett.

A kupa győztese a Kisredbull lett, második helyezést ért el a Kontrans csapata, a 
dobogó harmadik fokát pedig a Faterock foglalta el. A legjobb kapus címet Peller 
Csabi érdemelte ki, a legjobb mezőnyjátékos címet Engert Marci szerezte meg, a 
torna gólkirálya Hidasi Tibi lett. Gratulálunk nekik és minden résztvevőnek, akik 
hozzájárultak a foci ünnepéhez!

TEVÖ Egyesület
Fotók: Szabó János
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KERTGONDOZÁS,
egyedi munkák, 

rendszeres kertápolás, 
kisebb ház körüli javítások.

Tel: 06 70 381 1085 
email: mohacsikal@gmail.com

Anyakönyvi 
hírek

Megszülettek
Halmschláger Félix
2025. 02. 24.
anya: Seprős Dzsenifer
apa: Halmschláger Gergely

Kiss Luca
2025. 03. 05.
anya: Szentesi Adrienn
apa: Kiss Bálint

Mirk Janka
2025. 03. 07.
anya: Kriston Ágnes
apa: Mirk Olivér

Engert Norbert
2025. 03. 08.
anya: Reményi Edina 
Bernadett
apa: Engert Márton

Kóródi Ábel Mátyás
2025. 03. 10.
anya: Győri Laura
apa: Kóródi Mátyás Máté

Barabás Adél Zora
2025. 03. 17.
anya: Manhercz Anita
apa: Barabás Péter

Vanicsek-Mattyók 
Martin
2025. 03. 18.
anya: Mattyók Edina
apa: Vanicsek Martin

Gyenes Zita
2025. 03. 21.
anya: Kiss Lilla
apa: Gyenes András Gábor

Elhunytak
Rásonyi Győzőné
szül. Pelényi Mária Terézia
81 év
2025. 03. 09. 
Rákóczi köz 4.

Pécs Pál
88 év
2025. 03. 17. 
Munkácsy u. 2/a

A hónap legkedvesebb mosolya 

Galambos Katinka 375. újszülöttként vehette át a városi baba-
csomagot, benne az „Ich bin ein Werischwarer” (Vörösvári baba 
vagyok) feliratú bodyval, amit a jubileumi alkalomból kapott. 
A család jóvoltából most olvasóink is megtekinthetik azt a bájos 
fotót, amin a boldog kisbaba ezt a ruhadarabot viseli. A képen 
jól látható, hogy Katinka egy Cérna Rézik által készített kézmű-
ves takarón pihen, mellette pedig egy ugyancsak tőlük szárma-
zó, kézzel varrott kis állatfigura kapott helyet.

Kohlhoffer Rudolf r. főtörzsőrmester pilisvörösvári 
körzeti megbízott szolgálati száma: 06-20-489-6707

Finta Balázs r. főtörzsőrmester pilisvörösvári körzeti 
megbízott szolgálati száma: 06-70-400-7202

A vörösvári tűzoltókat kizárólag a 105-ös vagy 
a 112-es telefonszámon lehet riasztani!

95. születésnapján 
köszöntötték Gyöngyi nénit

Kovács Lajosné Tóth Emília Gyöngyit 95. születésnapja alkalmá-
ból dr. Fetter Ádám polgármester köszöntötte a Szent Erzsébet 
Otthonban.

Gyöngyi néni a Veszprém vármegyei Újmalomsokon szüle-
tett. Elemi iskoláit ott végezte, majd középiskolás éveit Győr-
ben töltötte. Érettségi után Budapestre költözött, ahol egészen 
nyugdíjazásáig dolgozott a Volán Tefu Zay utcai telephelyén, 
üzemanyaggazdálkodási előadóként. Férjével 1966-ban kötöttek 
házasságot, egyetlen fiuk született.

Gyöngyi néni jelenleg a Szent Erzsébet Otthon lakója, ahová egy 
évvel ezelőtt költözött be. Bár a mindennapi teendők elvégzésé-
ben már szüksége van segítségre, fizikailag jó egészségnek ör-
vend, és megőrizte vidám személyiségét. Fiatal korában gyakran 
túrázott és szeretett kertészkedni. Úgy véli, hosszú életének titka 
a mozgás és a természet közelsége.
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♦  FIA GÖRÖG BETŰ
JÓD
VEGYJELE SZEMÉLYED ♦

1 Ö
BELGA FOLYÓ

LENMAG!

OXIGÉN
VEGYJELE

MUTATÓ
NÉVMÁS

ZENEDARAB!

LELOHAD

NÉVELŐ

MALACFAROK!

♦ 2 HAZAI
ADÓNEM

MAGNÓ-
 MÁRKA

EGYIK
VÉRCSOPORT

AMPER

BOLY PÁROS
 BETŰI

VÉN

CSAPAT
ANGOLUL

A FOSZFOR
 VEGYJELE

ELLENÁLLÁS
JELE

EBRO-I
FOLYÓ

SÍNFEJ
KÖZEPE!

CSAVAR
KÖZEPE!

NEMESFÉM

SUPERMAN
JELE

GRAVITÁCIÓS
ÁLLANDÓ

TÖKMAG!

♦ V CSALÁDFA
RÉSZE!

ÖNGÓL,
RÖVIDEN

SKAND-O-MATA™
www.skandomata.hu
https://rejt.hu/bakx4z

Copyright © 2010-2025, www.skandomata.hu (CsAB). Minden jog fenntartva. Forrás: https://rejt.hu/bakx4z

Nyereményjáték
A helyes megfejtést 
beküldők között egy 
„Pilisvörösvár bögrét” 
sorsolunk ki. A megfejté-
seket május 13-ig várjuk 
az ujsag@pilisvorosvar.hu 
e-mail-címre.

Sorsolás: május 15., 
a nyertest e-mailben 
értesítjük.

Január-februári nyeremény      -
játékunk nyertese: 
Riczy Emilné

Rejtvény Kedves Olvasóink! E havi megfejtésünk egy Lackfi János-vers hiányzó szavai:
„hiszen kövér burjánzás oldalaz / a föld alatt, először pár arasz, / majd futótűzként 
hirdeti, hogy van az, / ha győzve győz...”....................”

© SKAND-O-MATA™ (www.skandomata.hu)
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Vörösvártól autóval 
mindössze 25 percre

www.bekashallascentrum.hu
+36 (70) 905-2522

20 év alatt több ezer 
embernek segítettünk 

már megoldani a 
hallásproblémáját.

Vágja ki ezt a hirdetést a Vörösvári 
Újságból és készülék vásárlása esetén

3 hónapra való elemet adunk ajándékba!

Díjmentes hallásvizsgálat és 2 hetes 
ingyenes hallókészülék próbahordás.

Dán prémium készülékek állami 
támogatással.

Halláscsökkenés? Fülzúgás?

Várja Önt a 
magánvérvételi hely 
Pilisvörösvár központjában!
Pilisvörösvár központjában, a Fő út 33. szám alatt, a 2. eme-
leten (a DM szomszédságában) üzemeltetjük Mundimed Ma-
gánvérvételi helyünket, ahol egyszerű, gyors és kényelmes 
vérvizsgálati lehetőséget kínálunk pácienseink számára. 

Vérvételi pontunk modern környezetben biztosítja a vér-
vételt, ahol a magánélet tiszteletben tartásával, a lehető leg-
kisebb kényelmetlenség mellett zajlik a vizsgálat. Szakmai 
csapatunk minden tagja elkötelezett amellett, hogy a vérvétel 
gyors és szinte fájdalommentes legyen. A vérvizsgálati ered-
mények rövid időn belül elérhetők, így gyorsan kapcsolatba 
léphet orvosával a további lépések megtervezése érdekében.

Szolgáltatásaink között szerepelnek rutin laborvizsgálatok, 
hormonszint-mérések, allergiatesztek, vizelet- és széklet-
vizsgálatok, és számos egyéb speciális vizsgálat, amelyek 
segíthetik az egészségi állapot átfogó értékelését. Több ked-
vezményes laborcsomagot is biztosítunk ügyfeleink számá-
ra, ezek szakértőink által összeállított csomagok, melyek 
egy adott panasz kivizsgálásához elengedhetetlen vizsgá-
latokat tartalmazzák kedvező áron – ilyen például az inzu-

linrezisztencia, a pajzsmirigy vagy a csontritkulás csomag, 
de várandós kismamák, aktívan sportolók, illetve általános 
szűrővizsgálatra jelentkezők is találnak nálunk kedvezmé-
nyes vizsgálati paneleket. 

Biztosítunk időpont-egyeztetést telefonon és online is, hogy 
a látogatás a lehető legzökkenőmentesebben valósuljon meg. 
Telefonon a +36-70/727-2553-as számon vagyunk elérhető-
ek, kolléganőnk hétköznap 8 órától 17 óráig fogadja a beér-
kező hívásokat. Online bejelentkezésre a www.mundimed.
hu weboldalon van lehetőség, itt tájékozódhatnak a nálunk 
igénybe vehető vizsgálatokról és azok árairól is. Vérvételi he-
lyünk hétfőn, szerdán és pénteken 7 órától 12 óráig van nyit-
va. Labor partnerünk a Tritonlife Laboratórium. 

Bízunk benne, hogy szolgáltatásaink hozzájárulnak egész-
ségének megőrzéséhez és javításához. További információ-
kért és időpontfoglalásért kérjük, látogasson el honlapunkra 
vagy vegye fel velünk a kapcsolatot telefonon. Mundimed 
magánvérvételi hely – magas színvonalú, gyors ellátás!

+36-70/727-2553   www.mundimed.hu
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Víz- 
és fűtésszerelés, 

javítások

Steckl Bernát
+36-20/583-9193

b.steckl@gmail.com

DUGULÁSELHÁRÍTÁS

0–24
BONTÁS NÉLKÜL

✔ VÍZVEZETÉK-SZERELÉS
✔ CSATORNAKIÉPÍTÉS
✔ CSŐ- ÉS
  CSATORNATÖRÉS-
  JAVÍTÁS

+36-70/624-20-81

Gabó
duguláselhárítás

8 órás, bejelentett munkaviszony

hosszútávú munkalehetőség

versenyképes fizetés, fiatal és pörgős csapat

RAKTÁROST ÉS
LOGISZTIKAI MUNKATÁRSAT
KERESÜNK!

Csatlakozz csapatunkhoz!
Solymári telephelyünkre keressük új
kollégánkat. Feladatai a beérkezett
áru kezelése, rendszerezése, kimenő
áru összekészítése, csomagolása.

Mit kínálunk?

Küldd el az önéletrajzod nekünk:
work@bearing.hu

JELENTKEZZ MOST 06 1 464 7479 bearing.huwork@bearing.hu

2085 PILISVÖRÖSVÁR, SZENT IMRE U. 7.
TEL.: +36 30 471 7227

- bútorvasalatok, pántok, fióksínek
- csavarok, szögek, kötőelemek
- bútor fogantyúk, szerelvények
- Egger bútorlapok, munkalapok
- Forest és Nettfront ajtólapok

- Blanco mosogatók és csaptelepek
- tolóajtó vasalatok

- ragasztó és tömítő anyagok
- és ami még a bútorhoz kell...

Nyitvatartás:
Hétfő - Péntek: 
Szombat: 
Vasárnap: 

00 007 -16
00 008 -12
zárva

Hirdetési díjak 
a Vörösvári Újságban

Hátsó borító 160 000 Ft

1/1 oldal 90 000 Ft

1/2 oldal 45 000 Ft

1/4 oldal 22 500 Ft

1/8 oldal 11 750 Ft

1/16 oldal 5 875 Ft
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ÁPRILIS 11.

Segítünk ingatlan ügyeiben!

HEXI INGATLAN
Eladná / kiadná ingatlanát?

  • a pilisi térség szakértője

• szakszerű szolgáltatás

• kedvező megbízási díjak

• értékbecslés, tanácsadás

• ügyvédi háttér, hitel ügyintézés

1100%%  

KEDVEZMÉNY 
KUPON

Otthon a Pilisben 

R

www.hexi.hu   

 facebook.com/hexi.hu

hexi.ingatlan@gmail.com   

w w w. f o r m a n . h u

dr. Budavári Anna 
ügyvéd

Ingatlannal kapcsolatos 
szerződések elkészítése, 

véleményezése, 
cégekkel kapcsolatos ügyek 
(módosítás, alapítás, állandó 

jogi képviselet), 
fizetési meghagyásos eljárások, 

követeléskezelés, 
családjogi ügyek, tanácsadás 
rövid határidővel,telefonon 

egyeztetett időpontban, 
Solymáron.

2083 Solymár, Várhegy utca 1. 
Telefon: 0620/4499-330

§
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május 9.
Gyémánt Jazz Klub: 
Dr. Peller Jazz Band 
jazzklub & jam session

Helyszín: Művészetek Háza20.00 

május 8. Foltvarró klub jubileumi 
kiállítása

17.00 Helyszín: Művészetek Háza

május 8. Mit üzen az életed? 
Dr. Buda László előadása 

19.00 A Pilisi Medence Kultúrájáért 
Alapítvány szervezésében
Helyszín: Művészetek Háza

május 10. Kórustalálkozó 
5 kórus részvételével

15.00–19.00 A Pilisvörösvári Vegyeskórus 
szervezésében
Helyszín: Művészetek Háza

május 11. A Rozmaring Táncegyüttes 
jubileumi műsora

14.30–16.30 Helyszín: Művészetek Háza

május 11. Tavaszi koncert

17.30 A Pilisvörösvári Német Nemzetiségi 
Fúvószenekar koncertje
Helyszín: Cziffra György Zeneiskola 
koncertterme 
(bejárat a Major utca felől)

május 15. Világjárók: 
Keresztül-kasul Argentínán

18.00 Radics Tamás előadása
Helyszín: Művészetek Háza

május 18. Pilisvörösvár UBM RedRun 
Futóverseny

8.00 Helyszín: Kacsa-tó

május 23–25. Kertfesztivál

Helyszín: Kacsa-tó

május 23. Gyémánt Jazz Klub Plusz: 
Kalmár Zoltán Quartet

20.00 Helyszín: Művészetek Háza aula

május 24. Klasszikus harsonakoncert

17.30 Helyszín: Művészetek Háza

május 25. Városi gyereknap

9.00–17.00 Helyszín: VIP Lovarda

május 30. Segítség, építkezem! 

19.00 Lengyel Tamás egyszemélyes 
vígjátéka 
Helyszín: Művészetek Háza

május 13. Dumaszínház: 
Hatalmi harcok

19.00 A Szomszédnéni Produkciós Iroda 
önálló estje
Helyszín: Művészetek Háza

május 16. Tini diszkó

19.00–23.00 Helyszín: Művészetek Háza



MÁJUS 18 .
KIHÍVÁS

FUTÓVERSENY

WWW.REDRUN.HU

UGRÁLÓ-
PÓNIK

FARKASHÁZI RÉKA

JÁTÉKOK

GYERMEK-

TÁNC

2025.  2025.  09.00-17.0009.00-17.00

 ÉS A TINTANYÚL 

GYEREKNAPGYEREKNAP
A  L I G E T I  L O V A R D Á B A N

www.mhpv.hu

 május 25. május 25.

 VÁR

SZÍNHÁZRINGATÓ

HO
MOKKÉP

ALKOTÁS

MÓKA

ZENEKAR

TUTAJH
ÚZÓ

VERSEN
Y 6.14.

STÉGEKéjszaká
jaéjszaká
ja

Június 14-énJúnius 14-én a Stégek Éjszakáján a Stégek Éjszakáján    ismétismét    tutajhúzó versenytutajhúzó verseny!!
Várjuk egyesületek, intézmények, nemzetiségi önkormányzatok,Várjuk egyesületek, intézmények, nemzetiségi önkormányzatok,

baráti vagy rokoni társaságok, cégek, alkalmi csapatok nevezését!baráti vagy rokoni társaságok, cégek, alkalmi csapatok nevezését!  
Nevezési határidő: 2025.06.06.Nevezési határidő: 2025.06.06.  

  Nevezés: Nevezés: latogato@mhpv.hulatogato@mhpv.hu e-mail címen lehet. e-mail címen lehet.
A csapatok 14. életévüket betöltött versenyzőkből állhatnak, 18. évA csapatok 14. életévüket betöltött versenyzőkből állhatnak, 18. év

alatti versenyző részvételéhez a szülő írásos engedélye szükséges.alatti versenyző részvételéhez a szülő írásos engedélye szükséges.  
A szülő engedélyét a nevezéssel egy időben kell eljuttatni aA szülő engedélyét a nevezéssel egy időben kell eljuttatni a

szervezőkhöz.szervezőkhöz.  
A A csapatokcsapatok létszáma létszáma legfeljebb 10 fő legfeljebb 10 fő, nembeli korlátozás nélkül., nembeli korlátozás nélkül.  

A versenyre két fő tartalékversenyző is nevezhető. A tutajon utazóA versenyre két fő tartalékversenyző is nevezhető. A tutajon utazó
befejező ember csak jól úszó lehet és úszómellényt viselnie kell.befejező ember csak jól úszó lehet és úszómellényt viselnie kell.  

A csapatok neve tetszőlegesen választható meg.A csapatok neve tetszőlegesen választható meg.  
Nevezési díj nincs.Nevezési díj nincs.

A győztesek nyereményben részesülnek.A győztesek nyereményben részesülnek.  
A győztes csapat egy évig őrizheti a vándorserlegetA győztes csapat egy évig őrizheti a vándorserleget
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